
Protokół Nr XLVII/09
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 30 września 2009r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza

godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 26 sierpnia br.

4. Część informacyjna.

5. Projekt  uchwały w sprawie aktualizacji  Planu gospodarki  odpadami  dla  miasta 

Tarnowskie Góry na lata 2009-2012 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2013-

2016.

6. Informacja Burmistrza Miasta o przebiegu wykonania budżetu miasta Tarnowskie 

Góry za I półrocze 2009 rok.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2009 rok.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście 

Tarnowskie Góry.

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy placowi w mieście Tarnowskie Góry.

10.Skarga na działalność Burmistrza Miasta. 

11.Projekt uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska Rady Miejskiej  zawartego

w Uchwale Nr XLIV/484/2009 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 24 

czerwca 2009r.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  zmian  w  Statucie  Tarnogórskiego 

Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej – Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

13.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Tarnowskie  Góry  dla  dzielnic 

południowych  –  Bobrowniki  Zachód,  Repty  Śląskie,  Stare  Tarnowice  i  osiedle 

„Przyjaźń“.

14.Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 

z tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności 

nieruchomości wykorzystywanej na cele mieszkaniowe położonej w Tarnowskich 

Górach przy ulicy Cebuli 17 i 17A.
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15.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy 

dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Polarnej w Tarnowskich 

Górach.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

zabudowanej  usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy Ks. Lewka 19.

17.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej 

przy ulicy Korczaka –Wojska Polskiego  w Tarnowskich Górach.

18.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu komunalnego gminy nieruchomość 

zabudowaną położoną przy ulicy Bytomskiej 13 w Tarnowskich Górach.

19.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

zabudowanej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Karola Miarki 6.

20.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  zamiany 

nieruchomości  gruntowych  pomiędzy  Gminą  Tarnowskie  Góry, 

a współwłaścicielami  działek  1098/635  i  1103/316  –  Jerzym  Leopold,  Janem 

Leopold, Marią Grabiec, Felicją Jendrysik.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

22.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej 

przy ulicy bocznej od ulicy Zagórskiej w Tarnowskich Górach.

23.Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobu gminnego nieruchomości położonej 

przy ulicy bocznej od ulicy Grzybowej w Tarnowskich Górach.

24.Projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany Uchwały nr VIII/66/99 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 3 marca 1999r.  w sprawie aktu założycielskiego 

Publicznego Gimnazjum Nr 1 im.  Jana III  Sobieskiego  w Tarnowskich Górach, 

ul. J. Sobieskiego 5.

25.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały   nr  VIII/67/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  3  marca 1999r.  w  sprawie  aktu  założycielskiego 

Publicznego Gimnazjum Nr 2 im. prof. W. Babireckiego w Tarnowskich Górach, ul. 

St. Wyspiańskiego 3.

26.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/68/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  3  marca 1999r.  w  sprawie  aktu  założycielskiego 

Publicznego Gimnazjum Nr 3 w Tarnowskich Górach, ul. Zaciszna 17.

27.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/69/99  Rady  Miejskiej 
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w Tarnowskich Górach z dnia  3  marca 1999r.  w  sprawie  aktu  założycielskiego 

Publicznego Gimnazjum Nr 4 w Tarnowskich Górach, ul. W. Janasa 11.

28.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/70/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 3 marca 1999r.  w sprawie aktu założycielskiego 

Publicznego  Gimnazjum  Nr  5  w  Tarnowskich Górach,  ul.  Powstańców 

Warszawskich 42.

29.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/71/99  Rady  Miejskiej  w 

Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej  Szkoły   Podstawowej  Nr  3  w  Tarnowskich  Górach,  ul.  St. 

Wyspiańskiego 1.

30.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/78/99  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej  Szkoły Podstawowej Nr 13 w Tarnowskich Górach, ul. Armii Krajowej 1.

31.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/75/99  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej   Szkoły   Podstawowej   Nr  10  w  Tarnowskich  Górach,ul.  J. 

Kochanowskiego 21.

32.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/77/99  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej  Szkoły Podstawowej Nr 12 w Tarnowskich Górach, ul. St. Żeromskiego 

64.

33.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/79/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej Szkoły  Podstawowej  Nr  15  w Tarnowskich Górach, ul. Litewska 6.

34.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/80/99  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej  Szkoły  Podstawowej  Nr  16  w Tarnowskich Górach, ul. Jagodowa 72.

35.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/74/99  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej   Szkoły  Podstawowej  Nr  9  im.  Mikołaja  Kopernika  w  Tarnowskich 

Górach, ul. J. Korczaka 2.

36.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały   nr  VIII/72/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach, 
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ul. Leśna 23.

37.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  VIII/76/99  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r.  w  sprawie  określenia  obwodu 

Publicznej Szkoły  Podstawowej Nr 11 w Tarnowskich Górach, ul. J. Korola 38a. 

38.Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

39.Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna.

Ad. 1
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia  otworzył 

obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, a następnie na podstawie 

listy  obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  i  powitał  gości  przybyłych  na 

dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „Burmistrz  Miasta  Arkadiusz 

CZECH złożył  na moje ręce pisma w sprawie  wycofania z dzisiejszego porządku 

obrad dwóch projektów uchwał tj.:

– projektu  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  

Tarnogórskiemu  na  przebudowę  chodnika  przy  ulicy  Gliwickiej  na  ciąg  pieszo-

rowerowy.

– projektu uchwały w sprawie Aktu o utworzeniu samorządowej instytucji kultury  

–  Pałacu  w  Rybnej  w Tarnowskich  Górach.  (Wycofanie  przedmiotowego  projektu 

uchwały wiąże  się  z  propozycjami  zmian wniesionymi  przez  Komisję  EDUKACJI, 

KULTURY  I  SPORTU  oraz  Komisję  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU 

PRAWNEGO. Ponadto Burmistrz Miasta zwrócił się do mnie z wnioskiem o zwołanie 

specjalnego  posiedzenia  Komisji  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU  w  celu 

omówienia wszelkich wątpliwości związanych z projektem uchwały.) 
Wobec  powyższego  zaproponowany  porządek  obrad  ulegnie  zmianie 

z uwzględnieniem wycofanych projektów uchwał.”
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Wobec  braku  innych  zgłoszeń  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod 

głosowanie porządek obrad dzisiejszej sesji. 

Za  przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji  głosowało  –  20  Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Porządek obrad XLVII sesji został przyjęty.

Porządek obrad XLVII  sesji  został  przyjęty,  jak w pkt.  1  –  39,  str.1-4 niniejszego 

Protokołu.

Ad 3
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „stwierdzam, iż zapoznałem się 

z  protokołem  z  XLVI  sesji,  który  wiernie  odzwierciedla  jej  przebieg.  Czy  ktoś 

z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie?

W związku z brakiem uwag wnoszę przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej.” 

„Za” głosowało – 18 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0

Radnych. 3 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

„Stwierdzam, że protokół  z XLVI sesji został przyjęty większością głosów.”

„Zamykam pkt 3 i przystępuję do realizacji punktu  4 porządku obrad.”

Ad. 4
część informacyjna
Część informacyjna:

– w  dniu  21  sierpnia  2009r.  wpłynęła  na  moje  ręce  petycja  mieszkańców 

sąsiadujących  z  Pubem przy  ul.  Legionów,  skierowana  do  Rady Dzielnicy 

ŚRÓDMIEŚCIE-CENTRUM  z  prośbą  o  interwencję  w  sprawie  hałasu 

w późnych godzinach nocnych w tej okolicy;

– w  dniu 26  sierpnia  2009r. Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA 

I PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr  WYCISK  oraz  Przewodniczący  Komisji 

BUDŻETOWEJ  Kazimierz  SZCZERBA złożyli  na  moje  ręce  Sprawozdania 
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z prac Komisji  za I półrocze 2009r. oraz Plany pracy Komisji  na II półrocze 

2009r.

– w dniu 27 sierpnia 2009r.  otrzymałem pismo Przewodniczącej  Komisji  ds. 

RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ I OCHRONY ŚRODOWISKA 

Pani  Alicji  KOSIBA-LESIAK,  w  którym  informuje  mnie  o zmianie  terminu 

posiedzeń Komisji.  Obecnie posiedzenia Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA, 

POMOCY SPOŁECZNEJ  I  OCHRONY ŚRODOWISKA odbywać  się  będę 

w piątki przed sesjami Rady Miejskiej o godz. 15.00; (pismo do wiadomości 

otrzymali członkowie Komisji);

– w  dniu 2  września  2009r. Sprawozdanie  z  pracy  Komisji  EDUKACJI, 

KULTURY I  SPORTU za  I  półrocze  2009r  złożył  Przewodniczący  Komisji 

Marek JAWORSKI. 

–  w dniu 3 września 2009r. otrzymałem opinię Kancelarii Radców Prawnych 

„Probitas” S.C. w sprawie pisma Pana Piotra MAKOWSKIEGO przekazanego 

na  moje  ręce z  Departamentu  Administracji  Publicznej  Ministerstwa  Spraw 

Wewnętrznych i Administracji według właściwości. Zgodnie z przedłożoną mi 

opinią prawną sprawę Pana MAKOWSKIEGO potraktowałem jako skargę na 

czynności Burmistrza Miasta;

– Jednocześnie  informuję,  że otrzymałem  wyjaśnienia  Burmistrza  Miasta 

Arkadiusza  CZECHA,  które  posłużą  rozpatrzeniu  skargi  Pana 

MAKOWSKIEGO.  Państwo  natomiast  otrzymali  je  do  wglądu  w  dniu 

dzisiejszym.

– w  dniu 7 września  2009r.  Poseł  na  Sejm  RP  Tomasz  GŁOGOWSKI 

przedstawił  propozycję  nadania  nazwy  nowemu  rondu  budowanemu  na 

skrzyżowaniu ulic Gliwickiej, Legionów i Wyszyńskiego. Proponowana nazwa, 

to  Rondo  „Solidarności”.  Pismo  w  tej  sprawie  przekazałem  celem  zajęcia 

stanowiska  Burmistrzowi Miasta, Radzie do spraw nazewnictwa ulic i placów 

w mieście  Tarnowskie  Góry,  a  także  do  wiadomości  Komisji 

BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO.

– w  dniu 7  września  2009r. otrzymałem  cztery  pisma  Przewodniczącego 

Zarządu  Dzielnicy  LASOWICE Radnego  Krzysztofa  SZNAJDER 

w następujących sprawach:

• zabudowy dwóch słupów ogłoszeniowych  w rejonie  ulicy Fabrycznej  i ulicy 
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Leśnej,

• montażu dodatkowych punktów świetlnych na ulicy Leśnej i ulicy Jasnej,

• skrócenia  lub  likwidacji  żywopłotu  przy  ulicy  Siewierskiej,  ulicy  1-go  Maja 

i ulicy Polnej,

• prawidłowego montażu istniejącego lustra na skrzyżowaniu ulic Siewierskiej 

i 1-go  Maja  oraz  zamontowania  nowego  lustra  na  skrzyżowaniu  ulic 

Częstochowskiej, Broniewskiego i Cmentarnej. 

Powyższe  pisma  przekazałem  Burmistrzowi  Miasta  z  prośbą  o  zajęcie 

stanowiska.

– W  dniu  14  września  2009r. Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY, 

ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ I OCHRONY ŚRODOWISKA Pani Alicja 

KOSIBA-LESIAK złożyła Sprawozdanie z pracy Komisji  za I  półrocze 2009 

roku oraz Plan pracy Komisji na II półrocze 2009 roku.

– w dniu 14 września 2009r. otrzymałem drogą elektroniczną ofertę dotyczącą 

promocji Naszych inwestycji sportowych i rekreacyjnych w ramach programu 

promocyjnego  miesięcznika  SportPlus  i  Polskiego  Klubu  Infrastruktury 

Sportowej. 

– w dniu 15 września 2009r. otrzymałem  pozytywną  opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  o  przedłożonej  przez  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009roku. 

– w  dniu  15  września  2009r.  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Sowice 

Janusz ŚNIETKA zwrócił się do mnie z prośbą o zabranie głosu na dzisiejszej 

sesji  w  punkcie  7  porządku  obrad  dotyczącym  przyjęcia  zmian  uchwale 

budżetowej miasta Tarnowskie Góry na 2009 rok.

– w dniu 16 września 2009r. za moim pośrednictwem Przewodniczący Zarządu 

Dzielnicy  Repty  Śląskie  Pan  Ryszard  ŚWIDERSKI  przekazał  Burmistrzowi 

Miasta wyjaśnienia w sprawie negatywnego rozpatrzenia Uchwały Nr 7/2009 

Rady Dzielnicy z dnia 20 sierpnia 2009r. w sprawie   dofinansowania wyjazdu 

integracyjno-szkoleniowego  członków  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  Repty 

Śląskie.

– w  dniu  17  września  2009r. Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr 

SKRABACZEWSKI udzielił  mi  odpowiedzi  w sprawie  przyjętej  przeze mnie 

interwencji  Zarządu  Koła  Polskiego  Związku  Niewidomych  w  Tarnowskich 

7



Górach, treść której pozwolę sobie Państwu przytoczyć:

– w dniu 21 września 2009r. otrzymałem odpowiedź Przewodniczącej Zarządu 

Dzielnicy  ŚRÓDMIEŚCIE-CENTRUM  Pani  Ireny  ROLEK  na  wcześniej 

przekazane przeze mnie pismo Mieszkanki Dzielnicy Pani Karoliny CZEMBOR 

dotyczące spraw bezpieczeństwa i porządku w ścisłym Centrum Miasta. Rada 

Dzielnicy  ŚRÓDMIEŚCIE-CENTRUM  nie  zajęła  stanowiska  w  tej  sprawie, 

sugerując  jedynie  przekazanie  pisma  do  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA 

I PORZĄDKU PRAWNEGO, co niniejszym uczyniłem;

– w dniu 24 września 2009r. Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH  zwrócił się do 

mnie  z  prośbą  o  oddelegowanie  Przedstawiciela  Rady  Miejskiej  do  prac 

w Komisji rozpatrującej wnioski o nagrodę Burmistrza Miasta, dla nauczycieli 

za  ich  osiągnięcia  w  zakresie  pracy  dydaktyczno-wychowawczej,  w  pracy 

opiekuńczo-wychowawczej oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły. 

– Ze względu na krótki termin związany z wytypowaniem przedstawiciela Rady 

Miejskiej,  a dodam, że posiedzenie Komisji  jak wyżej  odbędzie się  w dniu 

5 października 2009r. o godz. 10.00 w pokoju Nr 38 Urzędu Miejskiego, przy 

ul. Sienkiewicza 2.

– W dniu 25 września 2009r. odbyło  się  spotkanie Radnych Rady Miejskiej 

z Zastępcą  Burmistrza  Miasta  Piotrem  SKRABACZEWSKIM,  Naczelnikiem 

Wydziału  Architektury  oraz  Przedstawicielami  Pracowni  Urbanistyki 

i Architektury  „REGION”  na  temat  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta  Tarnowskie  Góry  dla  dzielnic  południowych  –  Bobrowniki  Zachód,  

Repty Śląskie, Stare Tarnowice i osiedle „Przyjaźń“. 

                                                          

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych 

Gminy w okresie od dnia 25.08.2009r. - 28.09.2009r. 

1. Informacja dotycząca realizacji Programu Ograniczenia Niskiej Emisji (PONE).
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Wydział Inwestycji i Remontów:

1. Rewitalizacja parku w Strzybnicy. W ramach zadania  wykonano remont muszli, 

estrady i widowni.

2. Zawarto  umowę  na  budowę  ulicy  Semaforowej  oraz  przekazano  plac  budowy 

Wykonawcy.

3. Remont boiska i pomieszczeń budynku KS Bobrowniki Śl. Odbył się przetarg na 

wykonanie remontu nawierzchni płyty boiska, jednak umowy nie zawarto ponieważ 

najtańsza oferta  przekraczała ilość posiadanych środków.

4. Remont  Ratusza.  Trwają  prace  nad  wykonaniem  projektu  remontu  elewacji 

budynku  Ratusza   i  sali  sesyjnej.  Odbyło  sie  spotkanie  z  Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków na temat  wytycznych do projektu.

5. Termorenowacja  pawilonu  TS  "Gwarek".  Dokonano  odbioru  końcowego 

termorenowacji budynku oraz wykonano remont tarasu.

6. Budowa boiska wielofunkcyjnego do hokeja na trawie przy GP Nr 4. Trwają roboty 

związane z wykonaniem podbudowy boiska z tłucznia kamiennego.  

W trakcie podpisywania jest  umowa na wykonanie nawierzchni  poliuretanowej  na 

bieżni   i skoczni.

7. Budowa boiska "Orlik 2012" przy SP Nr 13. Wykonano odwodnienie i  oświetlenie. 

Na mniejszym boisku wykonano nawierzchnię poliuretanową wraz z wyrysowaniem 

linii. Na boisku piłkarskim ułożono nawierzchnię z trawy syntetycznej z wklejonymi 

liniami.  Wykonano  gniazda  na   osadzenie  przyrządów.  Rozpoczęto  budowę 

ogrodzenia, chodników oraz dojazdów. 

Zawarto  umowę na adaptację  części  pomieszczeń szkoły  na  zaplecze sanitarno-

socjalne.

8. Budowa kanalizacji - Repty Śl.. Zakończono I etap budowy kanalizacji w Reptach 

Śląskich.  Trwa układanie przyłączy kanalizacyjnych do granic posesji.

9. Renowacja  nawierzchni  asfaltowych boisk.  Na boisku  przy  SP Nr  5  założono 

obrzeża, wykonano podsypkę, filtr z piasku, na podbudowie ułożono beton jamisty. 

Na boisku  przy  SP Nr 9 zdemontowano piłkochwyty oraz urządzenia sportowe, 

ogrodzono teren.

10. Termomodernizacja przedszkola Nr  24.  Zakończono demontaż i  utylizację  płyt 

acekolowych. Zakończono remont dachów segmentów A i B. Wykonano ocieplenie 

ścian  segmentu  A  i  B  oraz  łącznika  budynku.  Wymieniono  wszystkie  okna 
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w segmencie  A,  trwa  wymiana  okien  w segmencie B.  Nałożono  tynki  zewnętrzne 

w segmencie A.

11. Budowa  przyłączy:  wodociągowego,  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  do 

budynków przy ul.  Nakielskiej  26-28. Zawarto umowę z Wykonawcą i  przekazano 

plac budowy. 

12. Rewitalizacja parku miejskiego. Zakończono remont części alejek przewidzianych 

do  wykonania w 2009 roku.

13. Wykonano fontannę na placu zabaw przy ul. Sobieskiego.

14. Remont  tarasu  i  wymiana  okien  w  TS  Iskra.  Zawarto  umowę  na  wykonanie 

remontu tarasu   i wymianę okien w budynku klubu. Rozpoczęto demontaż tarasu i 

kwietnika.

15.  Rewitalizacja  pałacu w Rybnej.  Zawarto  umowę na wykonanie  dokumentacji 

projektowej.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1. Sprzedano 2 lokale mieszkalne na rzecz najemców, usytuowane w budynku przy 

ulicy  Słoneczników 49, 49b w Tarnowskich Górach za kwotę: 50.654,89 zł.

2. Oddano grunt w wieczyste użytkowanie pod garażem wybudowanym ze środków 

własnych (pierwsza opłata z tytułu użytkowania wieczystego: 390,40 zł).

3. Przygotowano postanowienia w sprawie:

  ▪ sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego prawo własności nieruchomości 

gruntowej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Stefana Batorego,

  ▪ zawarcia 5 umów dzierżawy,

  ▪ zawarcia 2 umów najmu na cele statusu klubów sportowych,

  ▪ przeznaczenia do dzierżawy na okres nieprzekraczający trzech lat nieruchomości 

gruntowe położone w Tarnowskich Górach przy ulicy Norweskiej i Repeckiej.

4. Ogłoszono przetargi na zbycie działek przy ul. Rozpłochowskiej, ul. Rudnej - 

Łomnickiego, ul. Kopalnianej, w rejonie ulicy Królowej Jadwigi,

5. Wydano:

- 38 zgód na wejście w teren

- 3 zgody na wycinkę drzew

- 5 zgód na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej

- 2 postanowienia co do skorzystania z prawa pierwokupu

- 12 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości
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- 6 postanowień opiniujących podziały nieruchomości

- 19 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości

- 3 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości.

6. Przekazano 5 wniosków o komunalizację nieruchomości o pow. 0,7595 ha2.

7. Wypłacono 2 odszkodowania za grunty zajęte pod drogi gminne: o pow. 68 m2, 

o wartości 4.000,- zł.

8. Zawarto 3 umowy dotyczące wyrażenia zgody na korzystanie z nieruchomości 

gminnych.

Wydział Gospodarki Miejskiej:

1. Zlikwidowano  4  dzikie  wysypiska,  z  których  usunięto  258  m3  odpadów 

komunalnych.

2. Wykonano usługę doraźnego oczyszczania 391.222 m2 placów i jezdni gminnych 

w poszczególnych dzielnicach gminy Tarnowskie Góry. 

3. Wykonano  remont  elewacji  i  wymianę  okien  w  budynku  mieszkalnym  przy 

ul. Krakowskiej 20.  

4. Wykonano remont elewacji, dachu oraz wymieniono okna w budynku mieszkalnym 

przy  

ul. Krakowskiej 18.

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Kontrakt  1A  –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w  zlewni COŚ:

- trwają roboty budowlane w dzielnicach Lasowice i Sowice.

2. Kontrakt  1B –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w zlewni  COŚ:

- 26.06.2009r. ogłoszono przetarg na Kontrakt 1B,

- trwa weryfikacja złożonych ofert – 27 sztuk - w celu wyłonienia wykonawcy.

  3. Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

- złożono Wniosek o pozwolenie na budowę,

  4. Kontrakt 6 – Projektowanie dla II Fazy Projektu:

-  zweryfikowano( wspólnie z PWiK) przyjęte Projekty budowlane. 

 5. 15.09.2009r.  Firma  Nizielski  &  Borys  Consulting  Spółka  Jawna  przedstawiła 
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Prezentację opracowanego  Wniosku Aplikacyjnego i Studium Wykonalności dla II 

Fazy Projektu. 

Aplikacja wraz z Prezentacją została przyjęta.

6. Realizacja spraw bieżących:

- uzgodnienia z PWiK w sprawie doprecyzowania warunków współpracy,

- współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich 

Gór.

Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:

1. W  ramach  złożonego  przez  Gminę  wniosku  na  ogłoszony  konkurs  w  ramach 

Rządowego   programu wspierania  w latach 2009 –  2014 organów prowadzących 

w zapewnieniu bezpiecznych warunków nauki,  wychowania i  opieki  w klasach I-III 

szkół podstawowych i ogólnokształcących szkół muzycznych I stopnia - „Radosna 

Szkoła-  kraina  sprawności  i  zdrowia”,  Zespół  Szkolno   Przedszkolny  nr 

2 zakwalifikował  się  do  otrzymania  dofinansowania  w  wysokości  6 000  zł  na 

doposażenie w pomoce dydaktyczne miejsc zabaw.

2. Złożono wniosek pn. „Inwestuj w Tarnowskich Górach” w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego, Priorytet I RPO – Badania i rozwój 

technologiczny  (B+R), innowacje i przedsiębiorczość, Działanie 1.1. tego priorytetu – 

Wzmocnienie  atrakcyjności  inwestycyjnej  regionu,  Poddziałania  1.1.2.  -  Promocja 

inwestycyjna.  Przedmiotem projektu są działania związane z promocją inwestycyjną 

terenów zlokalizowanych na terenie Gminy Tarnowskie Góry.  

3. Współpraca z przy realizacji projektów tj.: 

-  „e- Tarnowskie Góry. Rozwój elektronicznych usług publicznych” dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 

2007-2013, Priorytet 2- Społeczeństwo Informacyjne.

-  „Rewitalizacja  Pałacu  w  Rybnej  wraz  z  otoczeniem  na  cele  kulturalne” 

dofinansowanego  w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2007-2013, Priorytet 4- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury. 

4. Współpraca  z  placówkami  oświatowymi  przy  realizacji  zadania  w  ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki  (nr  1/POKL/9.4/2008)   pt.  „Nauczyciel  się 

uczy. Podnoszenie kwalifikacji tarnogórskiej kadry oświatowej” oraz projektu „ Pływać 

każdy może!”. 
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5. Bieżąca  współpraca  Biura  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  w  zakresie 

przygotowywania wniosków o dofinansowanie zadań Gminy. 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
W trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone  w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

- Wymiana stolarki okiennej w budynkach mieszkalnych Gminy Tarnowskie Góry,

- Modernizacja drogi polnej pomiędzy ul. Gliwicką a ul. Staszica,

-  Termorenowacja  pawilonu  sportowego  -  przebudowa  drogi  dojazdowej  wraz 

z parkingiem oraz   wykonanie ogrodzenia.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
W trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 euro – dla robót budowlanych) na:

-  Remont  nawierzchni  boisk  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  9  oraz  przy  Szkole 

Podstawowej Nr 5,

- Budowa  przyłączy:  wodociągowego,  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  do 

budynków   mieszkalnych przy ul. Nakielskiej 26-28 w Tarnowskich Górach,

- Remont pokrycia dachowego budynku mieszkalnego w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej 93,

- Budowa ulicy Semaforowej z bocznymi odgałęzieniami ul. Torowej,

-  Wydzielenie  działek  z  nieruchomości  komunalnych  położonych  na  terenie 

Tarnowskich Gór,

- Dowożenie uczniów niepełnosprawnych na zajęcia Szkolne.

Unieważnione postępowania o udzielenie zamówienia publicznego
-  Remont  kominów i  pokrycia  dachowego  budynku  mieszkalnego  w  Tarnowskich 

Górach przy   ul.  Rynek 6, 6a – albowiem złożone oferty były niezgodne z treścią 

SIWZ;

-  Remont  boiska  i  pomieszczeń  budynku  KS  Bobrowniki  Śląskie  –  wykonanie 
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nawierzchni z trawy  naturalnej boiska do piłki nożnej i urządzeń sportowych – cena 

najkorzystniejszej oferty przewyższa kwotę jaką Zamawiający może przeznaczyć na 

sfinansowanie zamówienia.

Wydział Architektury:

I.     Zestawienie wniosków, które wpłynęły do Wydziału Architektury w poszczególnych   

sprawach:

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu - 

46 wniosków,

2. o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p. - 44 wnioski,

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu -  8 wniosków,

4. o przeniesienie lub zmianę decyzji -  4 wnioski.

II.     Załatwianie spraw bieżących:  

1. Przygotowano i wydano 52 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu 

terenu.

2. Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

3. W toku postępowania znajduje się obecnie 105 spraw.

III.     Sprawy dodatkowe:  

1. Kontynuacja  zadań  wynikających  z  zrealizowanych  umów  w/s  wykonania 

projektów miejscowych  planów zagospodarowania  przestrzennego  oraz  projektów 

zmiany studium:

• Zakończono prace planistyczne związane z przygotowaniem projektu zmian 

studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  dla 

dzielnic  południowych  miasta  Tarnowskie  Góry.  Całość  materiałów  została 

przekazana na sesję Rady Miejskiej celem podjęcia uchwały. 

• Przygotowywane  są  materiały  do  uchwalenia  projektu  zmian  studium  dla 

dzielnic północnych miasta Tarnowskie Góry oraz projektu planu miejscowego 

dla  dzielnic  południowych.  Całość  opracowania  będzie  przekazana  do 

uchwalenia na październikową sesję Rady Miejskiej.

• Kompletowana jest dokumentacja planistyczna dotycząca projektów 4 zmian 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  Dzielnicy 

Bobrowniki  –  Wschód.  Materiały  zostaną  przekazane  do  uchwalenia  na 
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kolejną sesję Rady Miejskiej.

2. W  związku  z  zakończonym  postępowaniem  konkursowym  dotyczące  wyboru 

najlepszych prac studenckich na opracowanie koncepcji  zagospodarowania Placu 

Żwirki  i  Wigury  oraz  placów targowych  przy  ulicy  Dolnej,  Lewka  i  Królika 

przygotowane  zostały  zaproszenia  na  wystawę,  która  odbędzie  się  w  dniu  02 

października  2009 roku w Galerii  „INNY ŚLĄSK”  oraz  opracowana została  szata 

graficzna dyplomów przygotowanych dla autorów nagrodzonych prac. 

3. Trwa  proces  zmierzający  do  wyłonienia  w  postępowaniu  przetargowym 

wykonawcy  projektu zmiany  studium  i  projektu  planu  miejscowego  dla  terenu 

położonego  przy  granicy  z  gminami  Świerklaniec  i  Radzionków  (tzw.  Bobrowniki 

„EKS”). 

4. Wydawane  są  opinie  o  przeznaczeniu  działek  dla  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

5. Wydawane są opinie o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na 

prośbę Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

6. Udzielane są informacje z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

oraz dla Starostwa Powiatowego.

7. Odszukiwana jest  dokumentacja archiwalna dotyczącą wydanych przez tutejszy 

organ  pozwolenia  budowę  oraz  udostępniane  są,  na  żądanie  stron,  kserokopie 

żądanych dokumentów.

Wydział Ochrony Środowiska  :  

1. Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:

- wydano decyzję dla przedsięwzięcia polegającego na budowie warsztatu blachar-

sko – lakierniczego przy ul. Plebiscytowej w Tarnowskich Górach,

- wydano postanowienie stwierdzające konieczność przeprowadzenia oceny oddzia-

ływania na środowisko dla przedsięwzięcia polegającego na wydobywaniu iłów tria-

sowych ze złoża „Miasteczko Śląskie” w Miasteczku Śląskim,

2. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 28 decyzji m.in.

-  3  decyzje  dla  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i  Autostrad,  Oddział  w 

Katowicach na usunięcie 8 szt. drzew rosnących w pasie drogowym drogi krajowej nr 

11  (6  szt.drzew rosnących  przy  ul.  Zagórskiej  i  2  szt.  drzew rosnących  przy  ul. 

Korola. Wszczęto  9  –  postępowań  w  sprawie  wydania  zezwolenia  na  usunięcie 
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drzew i krzewów. 

3. W zakresie utrzymania terenów zielonych:

  ▪ W  Parku  Miejskim  przeprowadzono  remont  deszczochronu  oraz  wieżyczki 

widokowej.

  ▪ W Parku  w  Reptach  w  ramach  środków GFOŚiGW  prowadzono  koszenie  łąk 

parkowych w dolinie Dramy, wyrób drewna oraz prace pielęgnacyjno – porządkowe.

     W ramach dotacji WFOŚiGW w Katowicach przeprowadzono:

- cięcia pielęgnacyjne 105 szt. drzew,

- wycinki 44 szt. drzew,

- czyszczenia z podrostu i wczesne na pow. łącznej 2,20ha,

- wygrabianie liści spod 100 szt. kasztanowców w ramach ochrony tych drzew .

  ▪ W  zakresie  pielęgnacji  niskiej  zieleni  miejskiej  i  konserwacji  infrastruktury 

kontynuowano  prace pielęgnacyjno - porządkowe na zieleńcach i w parkach, w tym 

min. koszenie traw w pasach drogowych oraz koszenie trawników na  zieleńcach 

i w parkach oraz na terenach  nieużytków gminnych.

  ▪ W  zakresie  pielęgnacji  i  ścinania  drzew  na  terenach  zieleni  miejskiej  oraz 

obiektach placówek  oświatowych  prowadzono cięcia pielęgnacyjne i wycinki drzew 

w  tym:  zakończono  wycinkę  i  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  na  terenie  Szkoły 

Podstawowej nr 13 w Strzybnicy – łącznie 19szt. drzew oraz w Szkole Podstawowej 

nr 3 i Publicznym Gimnazjum nr 2 przy ul. Wyspiańskiego łącznie 43szt. drzew.

 4. W zakresie ochrony przyrody:

Przeprowadzono  cięcia  pielęgnacyjne  34szt.  drzew tworzących  aleję  lipową  przy 

ul. Lipowej –   zadanie dofinansowane przez WFOŚiGW w Katowicach.

 5. W zakresie edukacji ekologicznej:

 W  ramach  realizacji  Rocznego  Programu  Edukacji  Ekologicznej  dla  Gminy 

Tarnowskie Góry na 2009r.

  1. Ogłoszono 2 konkursy dla dzieci i młodzieży tarnogórskich szkół:

- plastyczny na „ Jesienny obraz”  dla szkół podstawowych, 

- praktyczny pt. „Chronimy kasztanowce – walczymy ze szrotówkiem” – III  edycja 

konkursu polegającego na dwukrotnym  wygrabianiu liści spod drzew  kasztanowców 

objętych opieką   przez  uczestników dla szkół podstawowych i gimnazjalnych.

   2. Rozstrzygnięto następujące konkursy:

- na „Najładniej ukwiecony balkon, okno, placówkę usługowo-handlową, kawiarenkę 

letnią  w  centrum Tarnowskich Gór na obszarze wyznaczonym ulicami: Bytomską, 
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Marszałka Józefa   Piłsudskiego, Pokoju, Styczyńskiego, Powstańców Śl., Opolską, 

Teofila  Królika,  Staropolską,   Legionów.”   Dla  laureatów  zakupiono  nagrody 

rzeczowe, a podsumowanie konkursu połączone   z  wręczeniem dyplomów i nagród 

odbędzie się 29.09.2009 roku.

 - plastyczny na „Komiks ekologiczny” , organizowany wspólnie z Wydziałem Kultury i 

Promocji     Miasta” – zakupiono  nagrody dla laureatów konkursu. Podsumowanie 

konkursu połączone   z  wręczeniem nagród odbyło się podczas  „ Tarnogórskich 

Gwarków”. 

3. Przeprowadzono  Akcję  „  Sprzątanie  Świata”  ,  w  której  wzięło  udział  2752 

uczestników,  głównie  dzieci  i  młodzież  z  tarnogórskich  szkół  i  przedszkoli. 

Uczestnicy akcji zostali  wyposażeni w worki na odpady i rękawice foliowe. Zebrane 

podczas akcji odpady zostały  wywiezione na składowisko odpadów  w Rybnej. Akcja 

została sfinansowana ze środków GFOŚiGW. 

▫ Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych 

wchodzących w skład gospodarstwa rolnego.

▫ Wydano  zaświadczenie  potwierdzające  posiadanie  uprawnień  do  nabycia 

nieruchomości rolnej celem zwiększenia powierzchni użytków rolnych gospodarstwa 

rolnego.

▫ Wydano 8 decyzji w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego  wykorzystanego do produkcji rolnej. 

▫ Rozpoczęto procedurę przetargową w celu wyłonienia wykonawcy remontu drogi 

polnej oraz inspektora nadzoru tej inwestycji.

▫ Przeprowadzono  kontrolę  na  terenie  „Skate  Parku”  w  Tarnowskich  Górach  dot. 

nawierzchni   i stanu technicznego  urządzeń.

▫ Opracowano kompleksową informację na temat zagrożenia środowiska przez byłe 

„Zakłady Chemiczne  „Tarnowskie  Góry”,  która  następnie  została  przekazana 

Podsekretarzowi  Stanu   w   Ministerstwie  Środowiska  Bernardowi  Błaszczykowi, 

Senator RP Krystynie Bochenek oraz Redaktor Naczelnej  Dziennika Zachodniego 

Elżbiecie Kazibut-Twórz.

▫ Na  zlecenie  Marszałka  Województwa  Śląskiego  przesłano  firmie  ATMOTERM 

z Opola  informacje  i  dokumenty  niezbędne  do  opracowania  Programu  ochrony 

powietrza  dla  stref  województwa  śląskiego,  w  których  stwierdzone  zostały 

ponadnormatywne poziomy substancji w powietrzu.
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Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki  :  

1. Bieżąca  analiza,  rozliczanie  i  weryfikacja  I  i  II  transzy  (od  IX/08  do  VI/09

stypendiów/zasiłków  socjalnych  przyznanych  przez  Burmistrza  Miasta  T.  Góry 

uczniom zamieszkałym na terenie Gminy.

2. Rozliczenie dotacji  na dofinansowanie  wyjazdów śródrocznych na tzw. „Zielone 

Szkoły”.

3. Przyjmowanie  sprawozdań  końcowych  z  realizacji  zadań  z  zakresu 

upowszechniania  kultury  fizycznej  i  sportu  oraz  ich  analiza  (rozliczanie,  pisma 

w sprawie).

4. Aktualizacja  planu  budżetu   z  przeznaczeniem na   zwrot  kosztów kształcenia 

pracowników młodocianych, zamieszkałych w Tarnowskich Górach.

5. Wypłaty  należnego  zwrotu  kosztów  kształcenia  pracowników  młodocianych, 

zamieszkałych w Tarnowskich Górach.

6. Przygotowanie  14  uchwał  Rady  Miejskiej  aktualizujących  rejony  szkół 

podstawowych i gimnazjów.

7. Przygotowanie   uchwały  w/s  opłat  za  przedszkola  prowadzone  przez  Gminę 

Tarnowskie Góry.

8. Przygotowanie materiałów i przeprowadzenie przetargów na dowożenie uczniów 

niepełnosprawnych  do  szkół  na  rok  2009/2010/  Bytom,  Katowice,  Zespół  Szkół 

Specjalnych   w  Tarnowskich  Górach,  SP-10,  SP-13,  PP-2,  Liceum  Salezjańskie, 

Zespoły Szkół  Specjalnych w Radzionkowie.  Rozpoczęcie  dowożenia uczniów od 

01.09.br.

9. Przyjęcie,  weryfikacja  i  przygotowanie  do  zatwierdzenia  aneksów do  projektów 

organizacyjnych  szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkoli na rok 2009/2010.

10. Opracowanie  systemu  monitoringu  realizacji  obowiązku  szkolnego  i  nauki 

uczniów.

11. Przyjęcie, weryfikacja i przesłanie danych z SIO/ wszystkie placówki / wg stanu 

na 10 września 2009r.

12. Powtórne sporządzenie nowych wniosków o nagrodę Śląskiego Kuratora Oświaty 

i Ministra Edukacji dla wyróżnionych dyrektorów placówek oświatowych,
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13. Koordynacja działań szkół w/s  przystąpienia do programu „Owoce w szkole”.

14. Realizacja  programu  pomocy  uczniom  „  Wyprawka  dla  ucznia”  kl.  I-III  szkół 

podstawowych  i kl. I gimnazjów.

15. Weryfikacja  danych  dla  kontynuacji  programu  pomocy  uczniom  pochodzenia 

romskiego.

16. Przeprowadzenie  egzaminów  dla  15  nauczycieli  kontraktowych   na  stopień 

nauczyciela   mianowanego.

17. Przygotowanie  dyplomów,  listów  gratulacyjnych  z  okazji  zakończenia  roku 

szkolnego, Biegu Sedlaczka, i innych uroczystości lokalnych.

18. Archiwizacja  materiałów  związanych  z  pracą  referatu-  dokumentacja  wypłaty 

stypendiów  uczniowskich  na  rok  szk.  2009/2010  oraz   inne  dokumenty  wg 

rzeczowego wykazu akt.

19. Przyjmowanie, weryfikacja wniosków  oraz obliczanie wysokości stypendiów dla 

uczniów zamieszkałych w Tarnowskich Górach na rok szkolny 2009/2010

20. Przygotowanie  materiałów  sprawozdawczych  z  realizacji  zadań  oświatowych 

od roku 2008 w Gminie Tarnowskie Góry.

21. Obsługa  zadania  referatu  -  przyznania  nagród  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie 

Góry za 2009r.dla wyróżniających  nauczycieli szkół, dla których Gmina Tarnowskie 

Góry jest organem  prowadzącym.

22. Wypłata stypendiów sportowych za miesiąc wrzesień (po 23 wypłaty).

23. Współorganizacja  imprez  sportowo-rekreacyjnych  (Zawody  w  Skate  Park, 

impreza krajoznawcza  dla  członków  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Osób 

z Upośledzeniem Umysłowym,  Memoriał Koszykówki im. K.Michalskiego)

24. Kontrola wykorzystania dotacji w ramach zawartych umów na wsparcie rozwoju 

sportu kwalifikowanego oraz wsparcie realizacji  zadań z zakresu upowszechniania 

kultury fizycznej  i sportu (w trakcie).

25. Organizacja VI Tarnogórskiego Biegu Sedlaczka.

26. Współorganizacja  imprez  odbywających  się  podczas  tegorocznych  Gwarków 

(Turniej brydża,  Turniej Tenisa Ziemnego oraz Amatorski Turniej Tenisa Stołowego).

27. Współpraca z Radami Dzielnic ( przygotowywanie zleceń i zamówień).

28. Realizacja budżetu w rozdziale 92605.

29. Przygotowanie na stronę materiałów informacyjnych dot. Sportu Kwalifikowanego 

oraz  Stypendiów Sportowych.

30. Przeliczanie budżetu placówek oświatowych na 2009r.
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31. Przygotowanie planów budżetów szkół podstawowych, gimnazjów i przedszkoli 

na rok  budżetowy 2010.

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1. Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:

  - realizacja  3 koncertów organizowanych w ramach VI  Tarnogórskich Wieczorów 

Muzyki Organowej i Kameralnej,

  - "Skarb Srebrnego Miasta" przygodowa zabawa terenowa na „Zakończenie lata” 

30.08.2009 r.,

  - wieczór autorski w związku z wydaniem książki „Lekcje z historii”,

  - tablica informacyjno-turystycznej Parku Strzeleckiego,

  - materiały  do  kalendarza  ściennego  2010  –  współpraca  z  Izbą  Przemysłowo-

Handlową w Tarnowskich Górach,

  - zamieszczenie  materiałów promocyjnych  miasta  w  Wydawnictwie  Małe  Książki 

Telefoniczne,

  - miejskie obchody „Dnia Sybiraka”,

  - miejskie obchody 25 rocznicy męczeńskiej śmierci ks. Jerzego Popiełuszki,

  - przygotowanie akcji promocyjnej akcji „Jesień ze zdrowiem”,

  - rozstrzygnięcie konkursu plastycznego - komiks o tematyce proekologicznej,

  - współpraca przy przygotowaniu folderku rocznicowego 25 lat Uczniowskiego klubu 

Sportowego Hokeja na Trawie w Tarnowskich Górach.

  - bieżąca współpraca z organizacjami takimi jak: Śląska Organizacja Turystyczna, 

SMZT,

  - dokumentacja  związana  z  organizacją  imprez  przez  rady  dzielnic  (umowy, 

zlecenia),

  - prowadzenie spraw związanych z otwartym konkursem ofert na wspieranie zadań

    w dziedzinie kultury (nadzór nad realizacją projektów),

  - opracowanie miesięcznego wykazu imprez kulturalnych;

  - reklama Gminy w Rozkładzie lotów GTL Pyrzowice,

  - reklama na kasetonie MPL Pyrzowice,

  - reklama na monitorach w holu MPL Pyrzowice,

  - analiza ofert materiałów promocyjnych,

  - listy referencyjne dla wykonawców materiałów promocyjnych Gminy.
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2. Organizacja Gwarków 2009:
  - zaproszenia na Gwarki,

  - organizacja  Parady  Pojazdów  Zabytkowych  Bytom  –  Tarnowskie  Góry  – 

Radzionków 2009,  12 września 2009,

  - konkurs na najładniejszy strój historyczny,

  - organizacja pobytu delegacji miasta partnerskich.

3. Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:
  - bieżące tłumaczenie korespondencji zagranicznej.

4. Przygotowanie materiałów promocyjnych:
  - album „Ziemia Tarnogórska w obiektywie”,

  - „Lekcje z historii”.

5. Strona internetowa:

  - bieżąca aktualizacja

6. Przygotowywanie  pism okolicznościowych, w tym m.in.: życzeń urodzinowych, 

podziękowań,  dyplomów dla jubilatów, podziękowań dla osób wyróżnionych.

7. Bieżąca  obsługa  Punktu  Informacji  o  Mieście:  informowanie,  wydawanie 

i wysyłka  materiałów promocyjnych.

8. Bieżąca obsługa finansowa Wydziału Kultury i Promocji Miasta (w tym m.in. 

rejestr faktur, miesięczne sprawozdanie finansowe, przygotowanie umów i zleceń).

Wydział Finansowy:

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Uzgadniano przypisy i odpisy z referatem wymiaru podatków.

3. Uzgadniano wpłaty zaksięgowane w m-cu sierpniu i wrześniu z rejestrem 

zbiorczym wpłat.

4. Wystawiano zaświadczenia. 

5. Wystawiano upomnienia, wezwania do zapłaty.

6. Wystawiano tytuły wykonawcze -  7szt.

7. Zwracano nadpłaty.

8. Wystawiano postanowienia o zarachowaniu wpłat.

9. Wystawiano kwity do kasy - około 3.291 szt.

10. Wydawano wezwania do złożenia deklaracji Dt-1.

11.  Sprawdzano deklaracje Dt-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

12.  Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji. 
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13.  Zakładano nowe kartoteki podatnikom w oparciu o deklaracje oraz informacje 

otrzymane 

z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

14.  Wystawiano postanowienia o wszczęciu postępowania podatkowego oraz 

decyzje określające wysokość zobowiązania podatkowego w podatku od środków 

transportowych.

15.  Udzielano odpowiedzi na pisma podatników, sporządzano pisma do Urzędu 

Skarbowego 

o wycofanie lub aktualizację tytułów wykonawczych.

16.  Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej - około  4.409 szt.

17.  Sprawdzano raporty kasowe.

18.  Rozliczano inkasentów opłaty targowej.

19.  Wydawano bloczki opłaty targowej.

20.  Sporządzano sprawozdania z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat 

lokalnych za m-ce lipiec i sierpień. 

21. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

22. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 150 szt. 

23. Wydano decyzje w sprawie umorzenia, rozłożenia na raty oraz odroczenia 

terminu  płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od 

spadków  i darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 9 szt.

24. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 9 szt.

25. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 200 szt. 

26. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku 

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 360 szt.

27. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 

18 szt.

28. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

29. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

30. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach 

podatkowych do bazy komputerowej.

31. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone 

informacje i deklaracje podatkowe. 

32. Dokonywano przypisów i odpisów podatku w oparciu o składane korekty 

deklaracji podatkowych przez osoby prawne. 
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33. Uzgodniono przypisy i odpisy za miesiąc sierpień 2009r. z Referatem 

Księgowości Podatkowej.

34. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

35. Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji 

i wyjaśnień. 

36. Przygotowano sprawozdanie o nie udzielonej pomocy publicznej w rolnictwie za 

miesiąc  sierpień 2009r.

37. Potwierdzano powierzchnię użytków rolnych we wnioskach o zwrot podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 

rolnej.

38. Analiza   związana z wykonaniem budżetu za sierpień 2009r.

39. Analiza i sporządzanie zbiorczych sprawozdań budżetowych i finansowych na 

podstawie  jednostkowych sprawozdań.

40. Przygotowanie zmian informatycznych w systemie księgowym Gminy i Urzędu 

Miejskiego.

41. Przygotowanie zmian do polityki rachunkowości w zakresie Instrukcji 

Inwentaryzacyjnej w Urzędzie Miejskim.

Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  

170 – urodzeń noworodków

67 – zgonów

50 – małżeństw konkordatowych

28 - małżeństw cywilnych

 3 – małżeństwa umiejscowione.

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  

7 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

8 – postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa. 

3.     Wydano:  

7 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

15 – decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

15 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

 2 – decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

 5 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych
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12 – decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.

4.     Przyjęto:  

21 – oświadczeń o uznaniu dziecka

 43 – zapewnienia o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

  866 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

5.     Korespondencja zrealizowana w sprawach:  

110 – urodzeń

17 – małżeństw

18 – zgonów

1 – konsularna.

6. Pracownicy USC odwiedzili 4 Jubilatki obchodzące 90 i 95 lat życia.

7. Wysłano życzenia urodzinowe dla 7 Jubilatów obchodzących 90 i więcej lat  życia.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1. ŚWIADCZENIA POMOCY SPOŁECZNEJ  

• zarejestrowano  242 nowych wniosków o pomoc,

• wydano  1075 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

• formy udzielonej pomocy:

 zasiłki stałe – 189  świadczeń,

 zasiłki okresowe –  327 świadczeń,

 zasiłki celowe –  426  świadczeń,

 zasiłki celowe specjalne –  199  świadczeń, 

 w ramach realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” 

udzielono:

- zasiłków celowych na zakup żywności –  18   świadczenia,

- posiłków w szkołach –   334  dzieci

- wyżywienia w przedszkolach i żłobkach –  77  dzieci

- finansowano posiłki na podstawie umowy –  103  osób,

- finansowano posiłki w DDPS – 14 osób,

- finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Noclegowni –   22  osób,

- finansowano pobyt  37osób w domach pomocy społecznej.

• Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 115 osób, 
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w tym: 

            - 106 osób korzystało z podstawowych usług opiekuńczych, w tym:

            -  54 osoby miały dostarczane posiłki do domu,

            - 16 osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych, w tym:

 6 osób korzystało z usług rehabilitacyjnych,

 7 osoby korzystały z porady psychologicznej,

 3 osoby korzystały z konsultacji lekarza psychiatry.

2. POMOC W RAMACH OŚRODKÓW WSPARCIA  

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy 

w okresie sprawozdawczym 
Dzienny Dom Pomocy Społecznej 58

Noclegownia 25

Zespół Mieszkań Chronionych 55

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22

3. DODATKI MIESZKANIOWE  

• przyjęto nowych wniosków  -  208
• wydano decyzji administracyjnych  -  271
• wypłacono świadczeń  -  982 na kwotę 162 699,56 zł. 
DZIAŁ ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH

• wydano  278 decyzji, 

• wydano  192 zaświadczenia i pisma dotyczące świadczeń rodzinnych;

• wypłacono świadczenia na kwotę. 834 688,00 zł

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne 

z dodatkami
6 723 1 858

Świadczenia 
opiekuńcze

1 191 1 123
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4. SEKCJA FUNDUSZU ALIMENTACYJNEGO  

 wydano 24 decyzje,

 wydano 205 zaświadczeń i pism dotyczących funduszu alimentacyjnego,

 wypłacono świadczenia na kwotę 129.296,66zł
 przeprowadzono 4 wywiady alimentacyjne

5. PROGRAMY I PROJEKTY   

 Biuro Projektu Awans

W ramach  projektu  „AWANS.  Aktywna  integracja  społeczna  i zawodowa  klientów 

pomocy społecznej  na  terenie  gminy  Tarnowskie  Góry”  kontraktami  socjalnymi 
zostało objętych 68 osób. 
Zakończono działania w zakresie:

• Konsultacje z doradcą zawodowym (68 uczestników projektu)

• Warsztaty umiejętności interpersonalnych (63 uczestników projektu)

• Zajęcia psychoedukacyjne dla bezrobotnych matek (15 uczestników projektu)

• Opieka nad dziećmi w czasie trwania zajęć organizowanych w ramach projektu  

(33 dzieci w wieku 1-12 roku życia)

W trakcie realizacji:
• Działania  skierowane  do  bezdomnych  mężczyzn:  grupa  samopomocowa,  grupa 

wsparcia dla osób uzależnionych ( 5 uczestników projektu)

• Zajęcia  psychoedukacyjne  dla  młodzieży  w  wieku  15-18  lat  (8  uczestników 

projektu)

• 43 osoby uczestniczą w kursach i szkoleniach  zawodowych:

⇒ Nowoczesny handlowiec

⇒ Operator koparko- ładowarki

⇒ Konserwator zieleni miejskiej

⇒ Opiekun osób starszych i dzieci

⇒ Portier

⇒ Florystyka

⇒ Stylizacja paznokci
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⇒ Magazyn z wózkiem widłowym

⇒ Fryzjer damsko- męski

Z dniem 30 września kończy się okres rozliczeniowy I transzy dotacji.

 Punkt Konsultacyjno – Interwencyjny dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi 
i ich Rodzin

Punkt  Konsultacyjno-Interwencyjny  dla  Osób  z  Zaburzeniami  Psychicznymi  i  ich 

Rodzin  mieści  się  w  Tarnowskich  Górach  przy  ul.  Wyszyńskiego  135.  Swoją 

działalność rozpoczął we wrześniu br.

W  ramach  działalności  Punktu  mieszkańcy  naszej  gminy  mogą  skorzystać 

z bezpłatnej pomocy specjalistów:

 pracy socjalnej z zakresu pracy z osobami zaburzonymi psychicznie,

 specjalisty rehabilitacji noworodków i dzieci z zaburzeniami neurorozwojowymi,

 lekarza psychiatry,

 psychologa.

Ponadto w Punkcie proponuje się:

 dostęp do biblioteczki zawierającej literaturę związaną z problematyką zaburzeń 

psychicznych, 

 możliwość  uczestnictwa  w  grupie  wsparcia  dla  rodzin  osób  z  zaburzeniami 

psychicznymi,

 możliwość skorzystania z internetu.

  

Wydział Spraw Obywatelskich  :  

1. Wszczęto  ogółem  44  postępowań,  w  tym  36  postępowań   w  sprawach 

meldunkowych, 7  postępowań  w  sprawach  objętych  przepisami  o  powszechnym 

obowiązku  obrony  RP,  1  postępowanie  w  sprawie  wydania  pozwolenia  na 

zorganizowanie i przeprowadzenie zbiórki publicznej.

2. Wydano ogółem 29 decyzji, w tym 8 w sprawach meldunkowych, 21 w sprawach 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP, 1  w sprawie wydania 

pozwolenia na zorganizowanie i przeprowadzenie zbiórki publicznej.

3. Przyjęto z odwołania 2 decyzje Wojewody Śląskiego, którymi utrzymano w mocy 

decyzje Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w sprawie wymeldowania osób z pobytu 
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stałego.

4. Przyjęto 470 wniosków o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 433 

dowody osobiste  oraz dla wydanych dowodów przesłano do Urzędu Skarbowego 

przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

5. Objęto 5 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców.

6. Przyjęto 134 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 394 zgłoszeń o zmianach 

miejsca pobytu stałego.

7. Zameldowano  41  noworodków  łącznie  z  wystąpieniem  dla  nich  o  nadanie 

numerów ewidencyjnych PESEL.

8. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 53 osoby.

9. Wprowadzono dla 102 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

10. Wydano 154 zaświadczenia.

11. Przyjęto 161 wniosków o udostępnienie danych osobowych.

                                                               

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. Zakończono kontrole kompleksowe gospodarki finansowej i sporządzono protokoły 

oraz wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla nw. jednostek:

- Przedszkola Nr 4,

- Przedszkola Nr 11,

- Przedszkola Nr 21.

2. Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla nw. jednostek:

- Przedszkola Nr 20,

- Przedszkola Nr 22,

- Przedszkola Nr 26,

- Przedszkola Nr 6,

- Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4;

3. Rozpoczęto kontrolę kompleksową gospodarki finansowej w Szkole Podstawowej 

Nr 13.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1.     W zakresie obrony cywilnej:  

  - bieżąca realizacja zadań z zakresu obrony cywilnej;

  - przeprowadzenie  wizji  lokalnej  budowli  ochronnych  w  Tarnowskich  Górach 

z udziałem administratora  obiektu,  Członków  Zarządu  PPHU „ENCo”  Sp.  z  o.o. 

w Bytomiu.

28



2.     W  zakresie spraw obronnych:  

  - przygotowanie  komórek  organizacyjnych  Urzędu  Miejskiego  do  kontroli 

dotyczącej realizacji zadań obronnych; 

  - przekazanie kierownikom komórek organizacyjnych Urzędu Miejskiego protokołów 

po kontroli  realizacji  zadań obronnych (Wydziały:  „SO”,   „OR”   oraz Biuro Rady 

Miejskiej); 

  - przygotowanie  programu  kontroli  problemowej  realizacji  zadań  obronnych 

(październik  br.) i  przekazanie  kierownikom  komórek  organizacyjnych  Urzędu 

Miejskiego (wydziały i biuro:   AG, GM, GN, J, SM.);

  - przeprowadzenie szkolenia uzupełniającego  ze  składem Stałego Dyżuru Urzędu 

Miejskiego;

  - przeprowadzenie aktualizacji „Dokumentacji Akcji Kurierskiej Urzędu Miejskiego”.

3.     W  ramach zarządzania kryzysowego:  

  - aktualizowanie danych „Bazy Szefa OC”;

  - aktualizacja i przesłanie danych o logistycznej infrastrukturze miasta;

  - udział w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatowego poświęconemu 

poprawie  bezpieczeństwa na terenie powiatu;

  - rozpoczęcie  procedur  związanych  z  uruchomieniem  lądowiska  dla  Lotniczego 

Pogotowia Ratunkowego;

  - monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych, 

zwłaszcza  pod  kątem  wystąpienia  przypadków  zakażenia  wirusem  grypy  typu 

A/H1N1, niekorzystnych warunków atmosferycznych.

4.     W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:  

  - przekazanie do tarnogórskich szkół kamizelek i opasek odblaskowych w ramach 

prowadzonej  z  Komendą  Powiatową  Policji  kampanii  „Rok  2009  Rokiem 
Bezpieczeństwa Pieszych”.

5.     W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

  - bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

  - rozliczenie  zabezpieczenia  medycznego  i  ochrony  imprezy  masowej  „Gwarki 

Tarnogórskie  2009”.
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6.     W zakresie OSP:  

  - bieżące finansowanie działalności OSP.

                   

Straż Miejska:

1. W  okresie  sprawozdawczym  Straż  Miejska   przeprowadziła  266  interwencji, 

przyjmując jednocześnie 92 zgłoszeń – interwencji  od  mieszkańców.  Interwencje 

dotyczyły głównie:

  ▪ egzekwowania  łamania  przez  kierowców przepisów  prawa  o  ruchu  drogowym 

dotyczących zatrzymania i postoju na newralgicznych ulicach w centrum miasta

  ▪ reagowania  w  przypadkach  spożywania  alkoholu  w  miejscach  publicznych 

objętych  zakazem  zgodnie  z  art.  14  ust.  1  i  2a  –  6  Ustawy  o  wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi

  ▪ reagowania na wszelkie sprawy czystościowo – porządkowe poprzez ujawnianie 

takich  miejsc  i  wzywania  ich  właścicieli  do  zaprowadzenia  porządku  oraz 

egzekwowania zanieczyszczenia miejsc ogólnodostępnych.

2. Nałożono 61 mandatów na łączną kwotę 5.900,00 z następujących wykroczeń:

  ▪ przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1,  97 KW)

  ▪ przeciwko urządzeniom użytku publicznego (art. 145 KW)

  ▪ przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

(art. 431 ust. 1).

3. Skierowano  3  sprawy  do  Sądu  Rejonowego  Wydziału  VI  Grodzkiego 

w Tarnowskich Górach.

4. W tym okresie odbyła się 1 służba z Policją  z funkcjonariuszem Sekcji  Ruchu 

Drogowego KPP.

5. - W pierwszych dwóch tygodniach września zabezpieczano przejścia dla pieszych 

w rejonie  szkół na ul. Sobieskiego w centrum miasta oraz ul. Litewskiej w dzielnicy 

Stare Tarnowice w ramach corocznej akcji „Bezpieczna droga do szkoły”.

- W dniach 4 i 12 września zabezpieczano odpowiednio przy ul. B. Krzywoustego 

i Strzelców  Bytomskich  miejsca  potencjalnie  niebezpieczne  dla  zdrowia  a  nawet 

życia  ludzkiego  oraz  mienia  poprzez  tymczasowe  odpowiednie  oznakowanie 

powstałych wyrw w jezdniach, powiadamiając następnie o tych faktach MZUiM.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:
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1.     Rozstrzygnięto przetargi na następujące zadania:  

  - remont ul. Towarowej w Tarnowskich  Górach,

  - wykonanie   nakładki   asfaltobetonowej  docelowej  na  ul.  Gen.  Andersa 

w Tarnowskich  Górach,

  - wykonanie  tymczasowego  wzmocnienia  nawierzchni  jezdni  ul.  Wiejskiej 

w Tarnowskich Górach.

2.     W ramach zadań inwestycyjnych i remontowych:  

  - wykonanie nakładek tymczasowych na drogach gminnych : Zakładowa, Sadowa, 

H. Brodatego,  E. Plater, Św. Barbary, Walecznych, Prosta, Grunwaldzka,

  - wykonanie  nakładek  asfaltobetonowych-  odnowa  nawierzchni  bitumicznych  na 

drogach gminnych ulic: Św. Katarzyny, Gen. Andersa, Al. Kwiatów,

  - remont  kapitalny  kładki  dla  pieszych  w  ciągu  ul.  Dąbrowskiego  –  kontynuacja 

robót.

 

3.     W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:  

• remont fragmentów chodników w ciągu ulic:  Doniecka,

• remont cząstkowy jezdni z masy asfaltobetonowej w ulicach : 
Niedziałkowskiego, Tysiąclecia,  Skłodowskiej, Doniecka, Siewierska, 

• wzmocnienie nawierzchni gruntowej ulicy : Bałtycka, 

• bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach : Leśna, W. Pola, 

Korczaka, Strzybnicka, Nowa, Skłodowskiej, 1-go Maja, Rynek, Piastowska, 

Kaczyniec, Doniecka, Siewierska, Walecznych,  

• bieżące utrzymanie oznakowania poziomego  ulic – malowanie przejść 
dla pieszych, malowanie linii i znaków na jezdniach ulic: Gruzełki, 

Strzelców Bytomskich, Strzybnicka, Łotewska, Śniadeckiego, Bałkańska, 

Niedziałkowskiego, Tysiąclecia, 9-go Maja, Śmiałego, Sojki, Opolska, Plac 

Gwarków, Włoska.

4.     W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów   :

  - prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

  - sporządzanie stosownych protokołów,

  - prowadzenie bieżącej korespondencji,
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  - przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

  - wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

  - wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

  - wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Biuro Informatyki:

1. Nadzór nad realizacją projektu „e-Tarnowskie Góry. Rozwój elektronicznych usług 

publicznych”,  a  w  szczególności: I  etap  szkoleń  dla  Kierownictwa  Urzędu, 

Pełnomocników, Naczelników, Kierowników oraz pracowników,

-  prace konfiguracyjne nad elektronicznym systemem obiegu spraw i dokumentów,

-  wstępne prace nad Portalem internetowym usług on-line dla mieszkańców,

-  konsultacje z pracownikami Urzędu w zakresie obsługi elektronicznego systemu 

obiegu spraw i dokumentów,

-  prace  nad  przygotowaniem i  przekazaniem Wykonawcy 130  formularzy w  celu 

ich przygotowania do wersji elektronicznej,

-  Rozpoczęcie  prac  nad  wykonaniem  programu  funkcjonalno - użytkowego  dla 

projektu „Silesia-Net” w celu złożenia dokumentów na dofinansowanie.

2. Nadzór nad wdrożeniem systemu Kadrowo-Płacowego, a w szczególności:

-  analiza przedwdrożeniowa,

-  analiza  księgowania  płac,  przelewów  elektronicznych,  algorytmów  płacowych, 

dokumentów kadrowych,

-  parametryzacja  i  konfiguracja  systemu  m.in.  księgowania  płac  i  przelewów 

elektronicznych,

-  instalacja i konfiguracja serwera pod system Kadrowo-Płacowy.

3. Nadzór na realizacją umowy programu funkcjonalno-użytkowego, koniecznego do 

złożenia  z  końcem  roku  dokumentacji  koniecznej  do  otrzymania  dofinansowania 

na realizację projektu  „Silesia-Net”.

4. Bieżąca obsługa informatyczna Urzędu.

Wydział Organizacyjny:

1. W ramach interwencji  przyjęto 17 mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in. 

przydziału  mieszkania,  zamiany  mieszkania,  wymiany  okien,  złego  stanu 

technicznego klatki schodowej, opłaty targowej, kanalizacji sanitarnej i deszczowej w 

rejonie ul. Zwartej, braku chodnika przy ul. Towarowej, zakłócania spokoju.

2. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.
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Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Podinspektor Wydziału Ochrony Środowiska Adam MRUGACZ przedstawił 

Sprawozdanie  z  realizacji  „Programu  Ograniczenia  Niskiej  Emisji  dla  Gminy 

Tarnowskie Góry” .

Realizacja pierwszego etapu programu – 2006 rok

W ramach realizacji pierwszego etapu programu zmodernizowano

50 budynków jednorodzinnych.
Stare nieekologiczne kotły węglowe zostały zastąpione przez:

•  ekologiczne kotły węglowe (eko-groszek) – 50 szt.
• układy solarne  – 18 szt.

Wysokość zaciągniętej pożyczki: 532.029,51 zł 

Modernizacja budynków w ramach pierwszego etapu pozwoliła osiągnąć

założony efekt ekologiczny, tj. zmniejszenie emisji zanieczyszczeń 
pyłowo-gazowych w ilościach:
 dwutlenek siarki SO2:      4.246 kg/a

 tlenki azotu NOX:                   159 kg/a

 dwutlenek węgla CO2:  319.200 kg/a

 tlenek węgla CO:                7.182 kg/a

 pył:                                7.503 kg/a

 benzo(a)piren:                       2,2 kg/a
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Realizacja drugiego etapu programu – 2007 rok

W  ramach  realizacji  drugiego  etapu  programu  zmodernizowano  250  budynków 

jednorodzinnych.

Stare nieekologiczne kotły węglowe zostały zastąpione przez:

•  ekologiczne kotły węglowe (eko-groszek)- 231 szt. 

•  ekologiczne kotły gazowe       18 szt. 

•  pompa ciepła         1 szt. 

• układy solarne       66 szt. 

Wysokość zaciągniętej pożyczki: 2.454.790,40 zł 

Modernizacja budynków w ramach drugiego etapu pozwoliła osiągnąć

założony efekt ekologiczny, tj. zmniejszenie emisji zanieczyszczeń 
pyłowo-gazowych w ilościach:

•  dwutlenek siarki SO2:        22.555 kg/a

•  tlenki azotu NOX:                       829 kg/a

•  dwutlenek węgla CO2:   1.720.349 kg/a

•  tlenek węgla CO:                   43.306 kg/a

•  pył:                        40.160 kg/a

• benzo(a)piren:                    13,4 kg/a
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Realizacja trzeciego etapu programu – 2008 rok

W  ramach  realizacji  trzeciego  etapu  programu  zmodernizowano  300  budynków 

jednorodzinnych.

Stare nieekologiczne kotły węglowe zostały zastąpione przez:

•  ekologiczne kotły węglowe (eko-groszek) 264 szt. 

•  ekologiczne kotły gazowe             36 szt. 

• układy solarne             88 szt. 

Wysokość zaciągniętej pożyczki: 3.067.449,76 zł 

Modernizacja budynków w ramach trzeciego etapu pozwoliła osiągnąć

założony efekt ekologiczny, tj. zmniejszenie emisji zanieczyszczeń 
pyłowo-gazowych w ilościach:

•  dwutlenek siarki SO2:  28.060 kg/a

•  tlenki azotu NOX:               1.011 kg/a

•  dwutlenek węgla CO2:  2.147.287 kg/a

•  tlenek węgla CO:             57.533 kg/a

•  pył:                             50.180 kg/a

• benzo(a)piren:                    18 kg/a
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W ramach realizacji „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 

Tarnowskie Góry” pozyskano z WFOŚiGW w Katowicach:

• w roku 2006 – kwotę      532.029,51 zł

•  w roku 2007 – kwotę   2.454.790,40 zł

•  w roku 2008 – kwotę   3.067.449,76 zł

Łącznie na realizację programu zaciągnięto pożyczki na kwotę: 6.054.269,67 zł

Pozyskane  środki  wykorzystane  zostały  jako  dotacja  do  modernizacji  kotłowni 

w budynkach  jednorodzinnych  w  wysokości  do  70  %  kosztów  kwalifikowanych 

określonych w Regulaminie.

Wariant modernizacji
Nakłady 

jednostkowe
[zł]

Udział mieszkańca
[zł]

Udział 
gminy

[zł]

Zabudowa kotła 
węglowego

10.000 3.000 7.000

Zabudowa kotła 
gazowego

12.000 3.600 8.400

Zabudowa pompy 
ciepła

12.000 3.600 8.400

Zabudowa układu 
solarnego

15.000 4.500 10.500
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Realizacja lokalnych programów ograniczenia niskiej emisji ze środków pozyskanych 

w ramach zadania OA 1 – zmniejszanie emisji z procesów spalania paliw.

Realizacja Programu pozwoliła na zmodernizowanie 600 obiektów z   terenu gminy, 

w następujących wariantach:

WARIANT 
MODERNIZACJI

2006 r. 2007 r. 2008 r. RAZEM

KOCIOŁ WĘGLOWY 32 175 192 399

KOCIOŁ GAZOWY - 9 20 29

KOCIOŁ WĘGLOWY 
Z UKŁADEM 
SOLARNYM

18 56 72 146

KOCIOŁ GAZOWY 
Z UKŁADEM 
SOLARNYM

- 9 16 25

POMPA CIEPŁA  Z
UKŁADEM 
SOLARNYM

- 1 - 1

RAZEM 50 250 300 600
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Efekt ekologiczny osiągnięty w poszczególnych etapach oraz dla całego programu:

PARAMETR 2006  
[kg/a]

2007
[kg/a]

2008
[kg/a]

RAZEM
[kg/a]

SO2 4.246 22.555 28.060 54.861

NOX 159 829 1.011 1.01.999

CO2 319.200 1.720.349 2.147.287 4.186.83
6

CO 7.182 43.306 57.533 108.021

Pył 7.503 40.160 50.180 97.843

b-a-p 2,2 13,4 18 33,6

W  ramach  Programu  usunięto  600  starych,  nieefektywnych  i  nieekologicznych 

urządzeń grzewczych z budynków jednorodzinnych. 

Zainstalowane  urządzenie  cechują  się  wysoką  sprawnością  energetyczną  oraz 

obniżoną emisją zanieczyszczeń.   
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Terminowe  zakończenie  wszystkich  realizowanych  etapów  oraz  osiągnięcie 

określonych  w  umowach  efektów  rzeczowych  i  ekologicznych  pozwala  Gminie 

ubiegać się o umorzenie pożyczek w maksymalnym wymiarze, tj. do 50 % wysokości 

pożyczki. 

Wysokości umorzeń dla poszczególnych etapów:

•  etap pierwszy – do kwoty 266.014 zł (złożono wniosek na realizację zadania: 

„Budowa przyłączy: wodociągowego,   kanalizacji sanitarnej i deszczowej do 

budynków mieszkalnych nr 26-28 przy ulicy Nakielskiej w Tarnowskich 

Górach”)      

•  etap drugi – do kwoty 1.227.395 zł – wykorzystanie po 31.01.2015r. 

• etap trzeci – do kwoty 1.533.724 zł – wykorzystanie po 31.07.2014r. 

Łączna wysokość możliwych umorzeń: 3.027.133 zł

Prezes  Parku  Wodnego  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych  S.A.  Roman 
UTRACKI  przedstawił następującą prezentację:

SYTUACJA EKONOMICZNO - FINANSOWA AIG S.A. w latach 2006-2009

( ocena wg bilansu na dzień 30.06. danego roku )
Obszary restrukturyzacji:

1.   Restrukturyzacja   produktowa

2.   Restrukturyzacja  finansowa
3.   Restrukturyzacja   kosztowa
4.    Restrukturyzacja zarządzania

Działania:
- usprawnienie polityki marketingowej
- spłata zobowiązań
- rozterminowanie kredytu
- budżetowanie
- zwiększenie kompetencji   i odpowiedzialności dozoru  średniego
- przygotowanie i wdrożenie  procedur systemu zapewnienia  jakości

Efekty:
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- usprawnienie polityki  marketingowej
- spłata zobowiązań
- rozterminowanie kredytu
- budżetowanie
- zwiększenie kompetencji   i odpowiedzialności dozoru średniego
- przygotowanie i wdrożenie  procedur systemu zapewnienia jakości

PRZYCHODY AIG S.A.
lata 2006 – 2009 ( I półrocza )
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ROK PRZYCHODY OGÓŁEM

w PLN w %

2006 100,00%

2007 115,50%

2008 131,90%

2009 135,10%

3 910 822,00

4 518 931,00

5 157 976,00

5 283 704,00

2006 2007 2008 2009
0,00

1 000 000,00

2 000 000,00

3 000 000,00

4 000 000,00

5 000 000,00

6 000 000,00



PRODUKTYWNOŚĆ MAJĄTKU AIG S.A.*
( stan na 30.06. )

* wskaźnik w skali rocznej, 
  dla porównania można w przybliżeniu podwoić 

RENTOWNOŚĆ AIG S.A.
( stan na 30.06. )

PŁYNNOŚĆ I ZASOBY GOTÓWKOWE AIG S.A.
( stan na 30.06. )

41

LATA 2006 2007 2008 2009

WSKAŹNIK 0,08 0,1 0,12 0,13

LP Wyszczególnienie J.m. 2006 2007 2008 2009

1 Zysk ze sprzedaży tys. PLN 97,8 719,2 864,5 344,7

2 Zysk/strata netto tys. PLN (-) 1 036,0 136,3 126,9 122,4

3 Rentowność sprzedaży % 2,5 15,92 16,76 6,52

4 Rentowność netto % -24,49 3,02 2,46 2,32



WYNIKI NA KONIEC SIERPNIA 2009r.

* w grudniu 2008 r. spłacono Gminę Tarnowskie Góry kwotą 970,0 tys. zł z tytułu 
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LP Normatyw 2006 2007 2008 2009

1 Wskaźnik gotówki 1,16- 1,20 0,001 0,044 0,802 1,549

2 Wskaźnik szybki 1,0 – 1,2 0,022 0,396 1,034 1,731

3 Wskaźnik bieżącej płynności >1 0,023 0,401 1,055 1,735

4 Stan środków pieniężnych w tys. PLN - 31,30 78,40 911,80 1 744,80

LP Wyszczególnienie J.m.

1 Przychody ogółem tys. zł

2 Zysk ze sprzedaży tys. zł

3 Zysk netto tys. zł 725,30

4 Rentowność sprzedaży % 13,30

5 Rentowność netto % 9,60

6 Zobowiązania

- wobec Gminy - brak*

tys. euro

tys. euro 275,00

Stan na 
30.06.2009

7 556,10

1 007,10

- wobec Nordea Bank 
Polska S.A. 4 124,30

- wymagalne do 2010 r. 
włącznie **



wcześniej przejętych zobowiązań wobec banku

** w 2008 r. ( IV kw. ) rozterminowano umowę kredytu pomostowego z Nordea Bank 
Polska S.A., który miał być spłacony do końca 2010 r. na kwotę 1.321,1 tys. euro.

Stowarzyszenie  Miłośników  Ziemi  Tarnogórskiej  Pan  Marek  KANDZIA: 
„chciałbym podziękować w imieniu Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej 

Panu  Burmistrzowi  i  wszystkim  Urzędnikom,  którzy  przyczynili  się  do  organizacji 

Tarnogórskich  Gwarków  2009.  Chciałbym  również  podziękować  Tarnogórskiemu 

Centrum Kultury, które wzięło na swoje barki organizację tej imprezy. Jako inicjatorzy 

tego przedsięwzięcia doceniamy włożony trud, wiemy, ile to kosztuje czasu i wysiłku. 

W tym roku program imprezy się poprawił, pochód historyczny zaczął nabierać swój 

historyczny kształt, poprawiło się bezpieczeństwo na Rynku. Niniejszym składam na 

ręce Pana Burmistrza pismo z podziękowaniem. Korzystając z możliwości chciałbym 

prosić  Państwa  Radnych,  aby  na  etapie  planowania  budżetu  nie  zapomnieli 

Państwo o instytucjach kultury.”

Ad. 5
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie aktualizacji Planu 

gospodarki  odpadami  dla  miasta  Tarnowskie  Góry  na  lata  2009-2012 

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2013-2016.

Wstępną  prezentację  projektu  uchwały  przedstawił  Zastępca  Burmistrza  Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKI.

Przedstawiciel Firmy  ATMOTERM z Opola Pan Michał LESZCZYSKI przedstawił 

następujące informacje:

„AKTUALIZACJA PLANU GOSPODARKI ODPADAMIDLA MIASTA TARNOWSKIE 
GÓRY NA LATA 2009-2012 Z PERSPEKTYWĄ NA LATA 2013-2016”
Podstawy formalno – merytoryczne wykonania dokumentu

„Aktualizacja Planu Gospodarki Odpadami dla miasta Tarnowskie Góry na lata 2009-

2012  z perspektywą na lata 2013-2016” stanowi kontynuację przyjętego w 2005 r., 

„Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta Tarnowskie Góry”.

Aktualizację PGO opracowano zgodnie z:

- Polityką Ekologiczną Państwa,

- Krajowym Planem Gospodarki Odpadami 2010 (KPGO 2010),
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- Aktualizacją Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa Śląskiego (APGOWŚ),

- Aktualizacją Powiatowego Planu Gospodarki Odpadami (APPGO).

Celem głównym Aktualizacji  PGO jest  stworzenie  systemu gospodarki  odpadami, 

w którym realizowane są przede wszystkim następujące zasady:

• zapobiegania i minimalizacji ilości wytwarzanych odpadów ,

• ograniczania niebezpiecznych właściwości odpadów,

• wykorzystania właściwości materiałowych i energetycznych odpadów.  

GOSPODARKA ODPADAMI KOMUNALNYMI
Odpady  zebrane  w  latach  2005-2008  zebrano  następujące  ilości  odpadów 

komunalnych z terenu miasta Tarnowskie Góry:

• 24 887,565 Mg w 2005 r.,

• 25 056,996 Mg w 2006 r.,

• 25 440,887 Mg w 2007 r.,

• 24 200,192 Mg w 2008 r.

Odpady wytworzone:
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Rok

Sposób zagospodarowania 
zebranych 
odpadów

[%]

Unieszkodliwianie Odzysk

2005 97,1 2,9

2006 97,7 2,3

2007 95,8 4,2

2008 93,2 6,8



ilość  wytworzonych  odpadów  komunalnych   w  2005  r.  wyznaczona  została  na 

poziomie  ok. 25 404,8 Mg - na jednego mieszkańca gminy przypadło wówczas ok. 

410 kg/rok,  w 2008 r.  ilość wytworzonych odpadów  komunalnych wyznaczono na 

poziomie  25 703,2 Mg - na jednego mieszkańca gminy przypadło ok. 422 kg/rok,

ilość  wytworzonych  odpadów  ulegających  biodegradacji  w  2005  r.  wyznaczona 

została  na  poziomie   ok.  11  881 Mg -  na  jednego mieszkańca gminy przypadło 

wówczas  ok.  192  kg/rok,  w  2008  r.  ilość  wytworzonych  odpadów  ulegających 

biodegradacji wyznaczono   na poziomie 12 021 Mg - na jednego mieszkańca gminy 

przypadło ok. 197 kg/rok.

Składowiska odpadów komunalnych
Składowisko odpadów komunalnych w Tarnowskich Górach, przy ul. Laryszowskiej

pozwolenie zintegrowane do 2012 r.,

• pojemność całkowita: 478 060 m3,

• pojemność zapełniona na koniec 2008 r.:   ok. 292 976 m3.

• Składowisko odpadów komunalnych w Tarnowskich Górach, przy ul. Opolskiej 

zamknięte w 1997 r., pojemność zapełniona na koniec 2008 r.:   ok. 777 Mg.

Instalacje odzysku lub innego niż składowanie unieszkodliwiania odpadów
PW VIK Adrian Woźniak

• Rodzaj instalacji: młyn do mielenia tworzyw sztucznych

• Proces odzysku: R14

• Rodzaje odpadów: 15 01 02, 16 01 19, 17 02 03, 20 01 39

• Moc przerobowa: 10 Mg/rok

Identyfikacja problemów w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi

• brak  objęcia  wszystkich  mieszkańców  gminy  zorganizowanym  systemem 

zbiórki  odpadów  komunalnych,  co  skutkuje  tym,  iż  część  odpadów 

wytwarzanych  przez  właścicieli   nieruchomości  nieposiadających  umów 

zagospodarowywana jest w sposób nielegalny (deponowanie na tzw. „dzikich 

wysypiskach”),

• selektywna  zbiórka  surowców wtórnych  na  terenie  gminy  stopniowo  ulega 

polepszeniu, jednakże w chwili obecnej nie pozwala w zadowalającym stopniu 
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ograniczyć ich unieszkodliwiania poprzez składowanie,

• brak wdrożenia na większą skalę  selektywnej  zbiórki  odpadów ulegających 

biodegradacji,

• spalanie odpadów w paleniskach domowych.

CELE DO OSIĄGNIĘCIA W ZAKRESIE GOSPODARKI ODPADAMI

• zapobieganie i minimalizacja ilości wytwarzanych odpadów;

• zwiększenie udziału odzysku, zgodnego z wymaganiami ochrony środowiska;

• zmniejszenie  ilości  wszystkich  odpadów  kierowanych  na  składowiska 

odpadów;

• wyeliminowanie praktyki nielegalnego składowania odpadów;

• bieżąca aktualizacja danych o gospodarce odpadami w gminie;

• objęcie  wszystkich  mieszkańców  zorganizowanym  systemem  odbierania 

odpadów komunalnych;

• rozwój  selektywnego  zbierania  odpadów:  niebezpiecznych  w  strumieniu 

odpadów komunalnych oraz budowlanych;

• wspieranie edukacji ekologicznej mieszkańców gminy;

• zmniejszenie  ilości  odpadów  komunalnych  ulegających  biodegradacji 

kierowanych na składowiska;

• zwiększenie efektywności selektywnego zbierania odpadów opakowaniowych;

• usunięcie azbestu i wyrobów zawierających azbest do 2032 r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr SZCZĘSNY poinformował,  iż w tym roku 

zostało zwołane spotkanie na terenie wysypiska śmieci w Rybnej. Na tym spotkaniu 

szczegółowo  został  omówiony  plan  gospodarki  odpadami  dla  miasta  Tarnowskie 

Góry. 

Prezes Firmy REMONDIS Tarnowskie Góry Sp. z o.o. Pan Piotr LUBOS: „mamy 

do  czynienia  z  aktualizacją  planu  gospodarki  odpadami.  Aktualizacja  jest 

dokonywana  co  cztery  lata.  W  pierwszym  planie  realizacji  planu  gospodarki 

odpadami  były  założone  cele  krótko  i  długookresowe.  W  tej  chwili  wchodzimy 

w realizację celów długookresowych. Zasadniczym problemem z wdrożeniem planu 

będzie gospodarka odpadami biodegradowalnymi. Od 2011 roku Firma winna zebrać 
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25%  tych  odpadów,  jest  to  rząd  blisko  3  mln  ton  odpadów.  Na  tę  okoliczność 

założyliśmy  inwestycję  budowy  kompostowni.  Szacowane  nakłady  na  ten  cel  to 

1.700.000  zł.  Jeżeli  chodzi  o  selektywną  zbiórkę  odpadów,  jest  ona  realizowana 

w Mieście od wielu lat. W tej chwili oferta będzie rozszerzona. Na spotkaniu w Rybnej 

padł wniosek o wydawanie mieszkańcom worków do selektywnej zbiórki odpadów. 

Mieszkańcy mogą deponować odpady w pojemnikach ogólnodostępnych  lub zbierać 

odpady  w  zakupionych  workach.  Padło  stwierdzenie,  że  99%  mieszkańców  jest 

objętych  wywozem  śmieci.  Jest  to  bardzo  dużo.  Ten  jeden  1%  to  kwestia 

zaangażowania Straży Miejskiej w egzekwowanie obowiązku wywozu śmieci. Firma 

REMONDIS Tarnowskie  Góry Sp.  z  o.o.   się  rozwija,  swoim zakresem obejmuje 

interes samorządowy oraz ekonomiczny. W mojej  ocenie wydaje mi się, że Firma 

spełnia te dwa warunki.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej   Piotr  SZCZĘSNY:  „uczestniczyłem  w  wielu 

spotkaniach na składowiskach śmieci. Na wysypisku śmieci w  Tarnowskich Górach 

wydłużył  się  czasookres  składowiska  odpadów komunalnych,  gdyż  Firma  bardzo 

dobrze prowadzi system segregacji śmieci.”

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK poinformowała,  że  Komisja 

przyjęła wniosek o przeniesienie dyskusji nad projektem uchwały na dzisiejszą sesję 

Rady Miejskiej. 

Dyskusja:
Radny Marek JAWORSKI: „temat jest bardzo istotny. Przeciętny mieszkaniec nie 

odczuwa niedogodności zawartych w systemowym opracowaniu. Należałoby zwrócić 

uwagę  na  punkt  piąty  tego  opracowania.  Należy  podjąć  próby  skutecznego 

eliminowania tego problemu. Spalanie śmieci w paleniskach domowych, wiąże się 

z ograniczeniem  dochodu  pewnych  grup  mieszkańców  oraz  niemożności  służb 

samorządowych  i  Firmy,  która  winna  być  tym  problemem  zainteresowana. 
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W centralnej  części  Miasta,  gdzie  niejednokrotnie  występują  stare  paleniska  oraz 

w dzielnicach domów jednorodzinnych,  w okresie  jesienno-zimowym występuje  to 

bardzo  negatywne  zjawisko,  które  wpływa  na  zdrowie  mieszkańców.  Powinniśmy 

temu  w jakiś  sposób  zaradzić.  Dla  mnie  istotne  jest,  abyśmy  wspólnie  z  Gminą 

zadbali  o otoczenie  miejsc  składowania  odpadów.  Jesteśmy na  takich  etapie,  że 

selektywna zbiórka odpadów jest  zakorzeniona w świadomości  Mieszkańców.  Nie 

mogę  jednak  zaakceptować  miejsc,  na  których  jest  przeprowadzana  zbiórka 

odpadów, szczególnie w dużych skupiskach ludności – Osiedlach mieszkaniowych. 

Ja  wiem,  że  Gmina  jest  zależna  od  przestrzeni,  jakie  zostały  wydzielone  na 

umieszczenie pojemników na śmieci. Niedopuszczalne jest jednak to, że odnawiamy 

parki,  chodniki,  a  nie  zauważamy  tego  problemu.  Są  to  widoczne  przestrzenie, 

w których  niejednokrotnie  śmieci  walają  się  obok  pojemników.  Nie  trzeba  daleko 

szukać  dobrych  przykładów.  Słowa  te  kieruję  do  Pana  Burmistrza,  gdyż  to  jest 

zadaniem samorządu.  (…) Mam pytanie  do projektanta tego opracowania,  w jaki 

sposób przewidziana jest  zbiórka odpadów biodegradowalnych -  czy dotyczy ona 

zakładów  o  profilu  rolniczym,  czy  będzie  to  szerszy  aspekt  obejmujący 

indywidualnych mieszkańców?” 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „nie można nie zgodzić się 

z tym, co powiedział Pan Radny. Przy tych gniazdach do zbiórki odpadów, powinno 

być czysto, powinniśmy o to dbać. Część pojemników jest gminnych, część należy do 

Firmy REMONDIS,  część gruntów jest  gminnych,  a  część prywatnych właścicieli. 

Musimy zwrócić na to większą uwagę. Jest to również kwestia tego, że rano będzie 

porządek,  wieczorem już  nie.  Będziemy starali  się  to  dopracować.  Jeżeli  chodzi 

kwestię zbierania odpadów biodegradowalnych, jesteśmy na etapie wprowadzenia 

przez Firmę REMONDIS dużej inwestycji tj. budowy kompostowi na prawie 2 mln zł. 

Na pewno będzie możliwy bezpośredni odbiór tych odpadów na składowisku. (…)”

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY 
przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

48



Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVII/512/2009    w sprawie aktualizacji  Planu 
gospodarki  odpadami  dla  miasta  Tarnowskie  Góry  na  lata  2009-2012 
z uwzględnieniem perspektywy na lata 2013-2016.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 6
Kolejnym punktem porządku obrad jest  informacja Burmistrza Miasta o przebiegu 

wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry za I półrocze 2009 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przedstawił   pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonej przez Burmistrza Miasta Tarnowskie 

Góry informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009 roku.

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „chciałbym zwrócić uwagę, 

że pierwszy raz budżet miasta wzrósł o ponad 24 mln zł. Jest to coś, czego życzę 

nam  na  przyszłość,  jest  to  droga  do  rozwoju  Tarnowskich  Gór,  poprzez  środki 

zewnętrzne  tj.  środki  unijne,  środki  z  ministerstwa,  środki  z  województwa.  Są  to 

większe  środki  i  mniejsze,  są  to  środki,  które  zwiększają  możliwości  Gminy.  Za 

pierwsze półrocze mamy nadwyżkę dochodów nad wydatkami.”

Informację  Burmistrza  Miasta  o  przebiegu  wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie 

Góry za I półrocze 2009 rok przedstawiła Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2009 rok. 

Projekt  uchwały  wraz  z  autopoprawką  przedstawiła  Skarbnik  Miasta  Janina 
NAMYSŁO.
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Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI omówił Załącznik Nr 1 do 

projektu uchwały (Wieloletni Plan Inwestycyjny Miasta Tarnowskie Góry na lata 2009-

2011).

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Dyskusja:
Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  SOWICE  Janusz  ŚNIETKA:  „W  dniu  8 

września  obyło  się  spotkanie  Rady  Dzielnicy  Sowice,  na  to  spotkanie  przybyli 

mieszkańcy ulicy Kolejowej,  którzy poprosili  mnie o zadanie następujących pytań 

Panu  Burmistrzowi  i  Radzie  Miejskiej,  proszę  o  pisemną  odpowiedź  na  zadane 

pytania. Odpowiedzi na nie zamieścimy w gablocie Rady Dzielnicy.

Pytanie Nr 1: Dlaczego przy tak zgodnym stanowisku Burmistrza Miasta oraz Rady 

Miejskiej, sprawa na ulicy Kolejowej nie została jeszcze załatwiona?

Pytanie Nr 2: Jaki jest czas ważności projektu? Czy nie okaże się, że wydatkowana 

kwota na ten cel - 23.160 zł przepadnie?

Pytanie Nr 3 do Przewodniczącego Komisji  BUDŻETOWEJ: Na jakie cele zostały 

przeznaczone  kwoty,  które  były  zabezpieczane  na  budowę  wodociągu  na  ulicy 

Kolejowej? 

W tym miejscu proponuję ponowne mój dwuetapowy plan zrealizowania inwestycji. 

Wodociąg  byłby układany w głównej  części  drogi,  w przekroju  wskazanym przez 

Burmistrza  Miasta,  co  dostarczyłoby  wodę  do  przyszłych  inwestycji.  Aby obniżyć 

koszt   Mieszkańcy  sami  wykonaliby  podłączenia  do  własnych  posesji.  Omijamy 

w tym  miejscu  konieczność  wniesienia  przez  Mieszkańców  opłaty  adiacenckiej. 

Z korespondencji  w  tej  sprawie  wynika,  że  wszystko  zależy  od  Rady  Dzielnicy 

SOWICE, która ma uwzględnić to zadanie w propozycjach do projektu budżetu na 

2010 rok. Chciałbym wszystkich poinformować, że w dniu 17 września br. złożyliśmy 

taki  projekt.  Z  tego  miejsca  proszę  o  pozytywne  załatwienie  tej  sprawy,  aby 

niedogodności  zostały  usunięte.  Może  w  tym  roku  budżetowym  Przewodniczący 

Komisji BUDŻETOWEJ wygospodaruje środki na realizację tej inwestycji.”
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Radny  Marek  PORADA: „w  projekcie  uchwały  zostały  przeznaczone  środki  na 

dokumentację związaną z budową dwóch boisk tj. przy Szkole Podstawowej Nr 11 

i 15.  Komisja  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA odbyła  wizję  lokalną  na 

terenie budowy boiska Orlik w Strzybnicy.  Wskazaliśmy pewne uwagi,  aby robiąc 

kolejne boisko, na etapie projektowania uwzględnić miejsca parkingowe. Starostwo 

Powiatowe  wykonując  tego  typu  inwestycję  pominęło  to  zagadnienie, 

a zainteresowanie  obiektem  jest  ogromne.  Będąc  w  Strzybnicy  widać,  że  jest 

potencjał,  aby  uzupełnić  inwestycję  o  miejsca  parkingowe.  Wskazywaliśmy  na 

Komisji  o  przeznaczenie  pewnych  elementów  placówki  na  potrzemy  boiska  tj. 

musimy  pamiętać,  że  z  tego  boiska  będą  korzystali  instruktorzy,  ochrona 

całodobowa, dla mnie zastosowane rozwiązania nie do końca były czytelne. Myślę, 

że  na  tym  etapie  jesteśmy  w  stanie  to  poprawić.  (…)  Odnośnie  bieżni 

lekkoatletycznej – często zastanawiam się dlaczego miasto Tarnowskie  Góry jest 

przeciętne. Myślę, że realizując tą inwestycję, z tej przeciętności wyjdziemy. Powiat 

nie  ma  tego  typu  obiektu.  Jest  szansa  na  ściągnięcie  ludzi  z  całego  powiatu. 

Lokalizacja  jest  idealna.  Słyszę   uwagi,  dlaczego  Starosta  nie  dołoży  się  do  tej 

inwestycji. Wybieramy się do Starosty, złożymy wniosek do budżetu powiatu na 2010 

rok. Mam nadzieje, że Powiat pomoże zrealizować tą inwestycję.”

Radny Krzysztof SZNAJDER: „chciałbym się odnieść do jednej pozycji w projekcie 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej, tj. do zmniejszenia w Dziale 921 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - wydatki majątkowe” - zad. inwest. p. n. 

„Budowa  pomnika  upamiętniającego  obóz  zagłady  w  dzielnicy  Lasowice  wraz 

z projektem”. W styczniu 2010 roku mija 65 lat od zakończenia wojny, a miejsce takie 

jak Obóz w Lasowicach, nie zostało upamiętnione w żaden sposób. Myślę, że czas 

najwyższy,  aby  uczcić  to  miejsce  i  zachować  w  pamięci  Mieszkańców śląskiego 

miasta Tarnowskie Góry naszą historię, przecież jeszcze nie tak odległą. Jeszcze 

żyją  świadkowie  tych  zdarzeń.  W Urzędzie  Miejskim,  po  wojnie  został  powołany 

Zespół, który zbierał dokumentację dotyczącą Obozu - są protokoły z przesłuchań. 

Myślę, że czas najwyższy, aby młode pokolenia poznały historię, aby w dniu Święta 

Zmarłych rodziny poległych w Obozie Zagłady w Tarnowskich Górach, mogły zapalić 

znicz, w miejscu upamiętniającym ten Obóz, aby nie musieliby robić tego w lesie, 

przecież w lesie ognia się nie rozpala. Myślę, że to straszne miejsce, gdzie ginęła 
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ludność cywilna, gdzie ginęli żołnierze, narodowości żydowskiej, a przede wszystkim 

narodowości  polskiej,  śląskiej...  Ginęła  tam  ludność  narodowości  żydowskiej, 

belgijskiej,  szkockiej,  oraz  żołnierze  rosyjscy.  Miejsce  to  w  1945  roku  w  bardzo 

krótkim czasie zaczęło funkcjonować jako obóz, w którym represjonowano ludność 

śląską,  Tarnogórzan,  poprzez  służby  bezpieczeństwa  i  NKWD.  Wielu  zostało 

zesłanych  do  Obozu  w  Mysłowicach  i  nigdy  stamtąd  nie  powrócili....  Należy  to 

miejsce upamiętnić. Jeszcze w pamięci ludzkiej nie zatarły się fakty, jest dostęp do 

dokumentów.... Jestem pewien, że gdyby zmienić bieg koryta rzeki Brynicy, a obóz 

znalazł  się  za  jej  brzegiem,  to  miejsce  to  dawno  już  by  upamiętniono,  tylko  na 

Śląsku,  takich  miejsc  nie  było  wolno  upamiętniać.  Antyśląska  polityka  była 

prowadzona po wojnie. Czas najwyższy ten rozdział zamknąć. Dla mnie zamknięcie 

tego  rozdziału  to  upamiętnienie  tego  miejsca.  Składam  formalny  wniosek   o  nie   
dokonywanie  zmian  w  Dziale  921    Rozdział  92195  Pozostała  działalność  w  tym   

wydatki majątkowe” - zad. inwest. p. n. „Budowa pomnika   upamiętniającego obóz   

zagłady w dzielnicy Lasowice wraz    z     projektem”.   Proszę o poddanie pod głosownie 

tego wniosku. 

Radny Marek JAWORSKI: „dokonując oceny projektu uchwały, widzimy, że uległa 

zmiana pewnej koncepcji. We wstępnej ocenie wydaje się ona słuszna i racjonalna. 

Dzisiaj widzimy, że zakres działań, które zrealizujemy w przyszłym roku, jest na tyle 

szeroki,  że  duża  inwestycja  w  obiekt  sportowy  (halę  sportową),  może  być  tylko 

zapisem pewnych chęci, lecz przy ograniczeniach, niemożliwa do realizacji. Dobrą 

formułą wypracowania koncepcji projektu obiektów, które mają szerszy zakres, niż 

zakres  miejski,  byłoby  zainicjowanie  współpracy  pomiędzy Radą  Powiatu  i  Radą 

Gminy. Kieruję taką sugestię do Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, by wyszedł 

z  inicjatywą,  aby  przy  planowaniu  budżetu  na  przyszły  rok  doszło  do  spotkania 

Komisji oraz Rady Gminy i Powiatu, aby móc wypracować wspólną realizację  zadań. 

Myślę,  że  boisko  Orlik  jest  takim  przykładem dla  części  Radnych,  że  tego  typu 

inwestycje są godne zainteresowania. Przy takim wykorzystaniu tych obiektów przez 

młodzież,  przestaje być kwestionowanie to,  że powinno ich przybywać w naszym 

Mieście.  Dobrze,  że  widzi  to  strona  zarządu  Miasta  i  wskazuje  nam  tego  typu 

zadania. Wiąże się to z listem Przewodniczącego Rady Dzielnicy Stare Tarnowice, 

który jest przykładem na to, że młodzież nie ma alternatywy... Chciałbym, aby Nasze 

Miasto było miastem przyjaznym, rozwiązującym problemy mieszkańców. Myślę, że 
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do  tego  można  by  dołączyć  koncepcję  budowy  ścieżek  rowerowych.  Powiat 

deklarował  już  wybudowanie  300 km ścieżek rowerowych.  Te  zadania  można by 

rozpocząć, a w następnej kadencji to zadanie dalej realizować. Może udałoby się na 

przestrzeni kilku lat zamknąć temat bazy sportowej i ścieżek rowerowych i stworzyć 

Miasto  i  Powiat,  który  będzie  wyróżniał  się  z  otoczenia.  Na  uznanie  zasługuje 

wykorzystanie  środków  z  tzw.  korkowego,  z  tych  środków  wybudowaliśmy  plac 

zabaw  na  ulicy  Sienkiewicza.  Chwała  za  to.  Proponowałbym,  żebyśmy  zadania 

TOTU  realizowali  w  ramach  zwiększania  kontraktu  z  Narodowym  Funduszem 

Zdrowia,  aby  w  aspekcie  medycznym  pomagać  osobom,  którzy  tej  pomocy 

potrzebują.  Natomiast  zwiększyć  profilaktykę  wspominając  zadnia  inwestycyjne. 

Modernizujemy kolejny plac zabaw. Jak widzę dzieciaki,  które bawią się na placu 

zabaw na ulicy Sienkiewicza to robi się ciepło na sercu. Żal jest  tylko, że jest  to 

kropla w morzu potrzeb.(...) Jeżeli chodzi o budowę hali sportowej, to nie wyobrażam 

sobie, żebyśmy tego nie zrobili wspólnie z Powiatem. Musimy zaplanować właściwą 

lokalizację. Proszę o  przemyślenie tej sprawy. Boisko Orlik jest świetnym obiektem, 

wykorzystywanym zarówno w godzinach szkolnych jak i popołudniowych. Lokalizacja 

hali  w obrębie placówek oświatowych byłaby najlepszym rozwiązaniem, ponieważ 

obiekt będzie wykorzystywany całą dobę. Ja już rozmawiałem z Panem Burmistrzem 

i  Starostą na temat lokalizacji tej inwestycji. ”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „proszę Radnego SZNAJDER 

o sprecyzowanie  swojego  wniosku.  Przyjmuje  wniosek  Pana  JAWORSKIEGO, 

abyśmy się  wszyscy spotkali  w sprawie  budowy obiektu  sportowego oraz  całego 

budżetu  na  2010  rok.  Będę  Państwa  informował  o  tym  spotkaniu.  Chciałbym 

poinformować  wszystkich  Przewodniczących  Rad  Dzielnic,  że  termin  składania 

wniosków do budżetu miasta upływa z dniem dzisiejszym. Nie będę rozwodził się na 

temat inwestycji na ulicy Wodociągowej. Cała Rada Miejska decyduje o tej inwestycji, 

nie wiem dlaczego Pan Przewodniczący zwracał się do Przewodniczącego Komisji 

BUDŻETOWEJ.  Będziemy  mieć  okazję  dyskusji  na  ten  temat  przy  omawianiu 

studium miasta Tarnowskie Góry. Mieszkańcy tej ulicy zrzekli się budowy wodociągu. 

Teraz jest problem.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „w  pierwszej  kolejności 

chciałbym się  odnieść do wypowiedzi  Pana Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy 
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SOWICE Janusza ŚNIETKI...  nie ma go już na sali? … Działki kupione od osoby 

prywatnej za odpowiednią cenę, bez infrastruktury... Państwo występują o wydanie 

zapewnienia na dostawę wody, rezygnują, uzyskują pozwolenie na budowę studni... 

W tej chwili mimo, że była chęć do prowadzenia rozmów, ja prowadziłem rozmowy, 

Pan  Przewodniczący,  żeby  część  finansową  ponieśli  mieszkańcy,  część  Gmina 

i PWiK,  ale  niestety  odpowiedź  to:  nie.  Były  środki  finansowe,  zrobiliśmy  drogę, 

natomiast w tej  chwili  już właściciele chcieliby się dorzucić do inwestycji.  Apeluję, 

abyśmy  się  nie  włączali  w  takie  tematy,  za  chwilę  będzie  uchwalany  plan 

zagospodarowania przestrzennego... Jeżeli ktoś kupuje działkę za połowę wartości 

działki uzbrojonej... Gmina nie jest w stanie wszędzie wykonać infrastrukturę. Jeżeli 

chodzi  o  kwestie,  które  poruszył  Radny  PORADA,  zgadzam  się,  że  należy 

dopracować sprawę parkingów, zrobić projekty w tym roku, natomiast ich realizację 

przesunąć  na  rok  przyszły.  Odnośnie  pomnika  w  Lasowicach,  nikt  nie  neguje 

potrzeby  powstania  pomnika,  wspólnie  z  Naczelnikiem  Wydziału  Gospodarki 

Miejskiej  z Agencją  Mienia  Wojskowego  i  Proboszczem  Parafii  w  Lasowicach 

próbowaliśmy  dojść  do  umiejscowienia  tego  pomnika.  W  tej  chwili  występują 

problemy  terenowoprawne,  dlatego  nie  ma  możliwości,  żebyśmy  ten  pomnik 

wykonali.  Nikt  z  nas  nie  neguje  tego,  aby  ten  wycinek  historii  mieszkańców 

Tarnowskich Gór i nie tylko, został uczczony. Są już podjęte kroki, żeby nie w formie 

pomnika,  a  tablicy  pamiątkowej...  Może  już  na  najbliższej  sesji  zaproponujemy 

projekt uchwały oraz środki na to, aby po ustaleniu ze stronami formy i miejsca, po 

uzyskaniu opinii  Wojewody i  Stowarzyszeń Kombatanckich...  Ja deklaruję,  że  na 

przyszłej  sesji  wrócimy do  tematu,  już  z  konkretną  formą i  kwotą.  Jeżeli  chodzi 

o kwestie,  które  poruszył  Radny  JAWORSKI  –  są  zadania,  do  których  Powiat 

powinien się włączyć. Są pewne obiekty np. Stadion „GWAREK”, które mogą zyskać 

miano  powiatowych,  Tarnowskie  Góry  są  miastem  powiatowym  -  aż  prosi  się, 

abyśmy wszyscy swoją cegiełkę do tego stadionu dodali. Były prowadzone rozmowy 

z Panem Starostą,  na razie odpowiedź brzmi:  „nie”.  Będziemy pisać jeszcze raz, 

liczymy na wsparcie również Pana Przewodniczącego. Na obiekt sportowy myślę, że 

w przyszłych latach można by się poskładać, jednak obiekt widowiskowo-sportowy, 

którego koszty są wielomilionowe -  myślę,  że nikt  odpowiedzialny nie odważy się 

rozpocząć takiej inwestycji...”

Radny Krzysztof SZNAJDER: „tak się składa, że pozyskałem informację, że dwie 
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godziny temu, Proboszcz Parafii w Lasowicach, który w środowisku jest uznany za 

Przewodniczącego Komitetu, który zajmuje się tą sprawą, złożył  wniosek do Kurii, 

jako  wniosek  do  budżetu  w  przyszłym  roku.  Ja  rozumiem,  że  potrzeba  czasu, 

mielibyśmy problem ze  zrealizowaniem tego wydatku,  zgadzam się  z  propozycją 

Pana  Burmistrza.  Wycofuję  mój  wniosek,  akceptuję  zabranie  tymczasowe  tych 

środków.  Po  rozpatrzeniu  wniosków,  dokonaniu  analizy  projektu,  tak  jak  Pan 

Burmistrz powiedział, będzie zaproponowana kwota na zrealizowanie tego wydatku. 

Wycofuję swój wniosek.”

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY 
przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 20 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr    XLVII/513/2009    w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2009 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

drodze wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, iż sprawa ciągnie 

się  od  pięciu  lat.  Na  sali  jest  wnuczka  Augustyna  KACZMARKA  Pani  Halina 

GRABAŁOWSKA-ŻUREK,  która  wystąpiła  z  wnioskiem  do  mieszkańców  ulicy 

Wodociągowej o zmianę nazwy tej ulicy, tym samym zobowiązała się, że poniesie 

wszystkie  koszty  wymiany  dokumentów  z  związanych  ze  zmianą  nazwy  ulicy. 

Mieszkańcy wstępnie się zgodzili na ten wniosek, jednak później odmówili. Obecnie 

udało się nadać nazwę Augustyna KACZMARKA ulicy, która jest przedłużeniem ulicy 
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Wodociągowej. W planie zagospodarowania przestrzennego przewidziane jest tam 

budownictwo  jednorodzinne.  Nadanie  tej  nazwy  nie  pociąga  za  sobą  żadnych 

kosztów  wymiany  dokumentów  przez  mieszkańców.  Wniosek  Pani 

GRABAŁOWKIEJ-ŻUREK został  pozytywnie zaopiniowany przez Radę Społeczną, 

Muzeum w Tarnowskich  Górach,  Instytut  Tarnogórski  oraz  Radę  Dzielnicy  Repty 

Śląskie i Radę Dzielnicy Bobrowniki Śląskie - Piekary Rudne. 

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 1 Radny.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVII/514/2009    w  sprawie  nadania  nazwy 
drodze wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  podziękował  Pani  Halinie 

GRABAŁOWSKIEJ-ŻUREK za starania czynione w kierunku nadania nazwy jednej 

z ulic w Mieście imieniem zasłużonego mieszkańca Tarnowskich Gór.

Ad 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

placowi w mieście Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
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Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radny Marek JAWORSKI: „uważam, że jest to bardo dobra inicjatywa. Nie wiem czy 

dalszym krokiem zarządu nie powinny być starania, aby Bractwo Kurkowe zamieściło 

na  tym  placu  jakiś  monument,  który  urozmaiciłby  ten  teren.  Wiemy,  że  takie 

rozwiązania  stosuje  się  na  terenie  Naszego  Miasta.  Myślę,  że  byłoby  to  kolejne 

miejsce, które można by w ten sposób wyróżnić.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „w obrębie starego miasta znajduje się wiele miejsc, 

które wymagają przywrócenia nazw historycznych. Stało się to dzięki pojawieniu się 

wniosku o nadanie nazwy historycznej. Nie będę się odnosiła do całokształtu prac 

Rady  do  spraw  nazewnictwa,  której  jestem  członkiem,  zmierzających  do 

przygotowania  katalogu  patronów  oraz  nazw  historycznych,  które  mogłyby  być 

nadawane  powstającym  ulicom  w  Tarnowskich  Górach,  oraz  nazw  do  których 

należałoby  powrócić.  Park  Strzelecki  zabudowany  był  sto  lat  temu  kilkoma 

elementami  małej  architektury.  Ja bardzo się  cieszę,  że mój  poprzednik,  chciałby 

mocniej  uwydatnić  historyczny charakter tego miejsca.  Ja uznałabym,  że bardziej 

stosowne  byłoby  utworzenie  w  tym  miejscu  dawniej  istniejącej  tam  estrady. 

W miejscu  tym odbywały się  koncerty,  biesiady mieszkańców i  zabawy.  Park  ten 

wówczas mógłby się stać kolejnym miejscem spotkań mieszkańców, nie tylko z okazji 

Gwarków.  Miejsce  to  znajduje  się  w  obrębie  tzw.  starówki  tarnogórskiej.  W  tym 

miejscu została już tylko jedna budowla, strzelnica Bractwa Strzeleckiego. (...)”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr  SKRABACZEWSKI: „sugestia Pani Radnej jest 

szeroka, na przyszłość. Bractwo Kurkowe włączyło się w inicjatywę ustawienia tam 
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głazu z odpowiednim wykuciem. (...)”

Po  zakończeniu  dyskusji Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY 
przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVII/515/2009    w  sprawie nadania  nazwy 
placowi w mieście Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10
Kolejnym punktem porządku obrad jest skarga na działalność Burmistrza Miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił  wniosek o przekazanie 
sprawy do Komisji  REWIZYJNEJ w celu jej  rozpatrzenia i  przygotowania projektu 
uchwały.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „Komisja  REWIZYJNA zapoznała  się  z  tematem 
skargi,  nie  udało  się  jedynie  wysłuchać  stanowiska  strony.  Jeżeli  Pan 
Przewodniczący  widziałby  możliwość  ogłoszenia  przerwy,  Komisja  zdołałaby 
definitywnie zakończyć sprawę skargi.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „ponieważ  nie  jesteśmy 
w stanie  przesłuchać  strony,  proponuję  jednak  sprawę  skierować  do  Komisji 
REWIZYJNEJ  i  na  następnej  sesji  przyjąć  przygotowany  przez  Komisję  projekt 
uchwały.”

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  złożony 
wniosek o  przekazanie  sprawy  skargi  Pana  Piotra  MAKOWSKIEGO  do  Komisji 
REWIZYJNEJ celem jej rozpatrzenia.

Za przyjęciem wniosku uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

58



głosu wstrzymał się – 1 Radny.
Wniosek zatem został przyjęty.

Ad. 11
Kolejnym  punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  podtrzymania 
stanowiska Rady Miejskiej zawartego w Uchwale Nr XLIV/484/2009 Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach z dnia 24 czerwca 2009r.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przedstawił  uzasadnienie  do 
przedmiotowego projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji  REWIZYJNEJ Krzysztof  SZNAJDER poinformował,  że 
biorąc pod uwagę wszystkie przesłanki sprawy, Komisja zajęła stanowisko zawarte 
w projekcie uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr    XLVII/516/2009    w  sprawie  podtrzymania 
stanowiska  Rady  Miejskiej  zawartego  w  Uchwale  Nr  XLIV/484/2009  Rady 
Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 24 czerwca 2009r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 12
Kolejnym punktem porządku  obrad jest  projekt  uchwały w sprawie  zatwierdzenia 

zmian w Statucie Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy 
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Psychologicznej – Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich 

Górach. 

Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds.  Rozwiązywania  Problemów  Uzależnień 
Kajetan KANSY przedstawił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała,  że  Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radna   Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „projekt  uchwały omawiany był  na posiedzeniu 

Rady Społecznej TOTU, gdzie został pozytywnie zaopiniowany. Projekt uchwały był 

również  szeroko  omawiany  na  posiedzeniu  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA, 

POMOCY  SPOŁECZNEJ  I OCHRONY  ŚRODOWISKA.  Proszę  Pana 

Przewodniczącego  o umożliwienie  przedstawienia  krótkiej  prezentacji  Dyrektorowi 

Ośrodka Panu Piotrowi SOBCZAKOWI.”

Radny Marek JAWORSKI: „mam wątpliwości odnośnie wydatkowania tych środków. 

Przerażające  jest  dla  mnie  rozbudowanie  struktury  organizacyjnej  (…).  Czy  my 

w sposób  właściwy  wydatkujemy  te  środki,  skoro  tego  typu  zadania  winny  być 

finansowanie  przez  Narodowy  Fundusz  Zdrowia.  Mówiłem  o  tym  wcześniej, 

sygnalizowałem,  że  wydatkowanie  tych  środków na  profilaktykę  może  skutkować 

lepszymi wynikami, niż rozszerzanie działalności Ośrodka. Moje wątpliwości od lat są 

realizowane bez efektu, bez żadnych działań. Pozwolę sobie na wstrzymanie się od 

głosu.”

Radny Henryk  WRZASK:  „odniosę  się  tylko  do  przeszłości,  kiedy Ośrodek miał 

pewne  problemy  z  akceptacją  Rady  Miejskiej  dla  jego  funkcjonowania.  Były 
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podnoszone  zarzuty,  że  zbyt  duży  zakres  środków  z  koncesji  alkoholowych 

przeznaczony jest  na  jego  utrzymanie.  Wydaje  mi  się,  że  rozszerzenie  Ośrodka 

o nowy  Oddział,  jest  kierunkiem  kolejnych  możliwości  pozyskania  środków 

z Narodowego Funduszu Zdrowia,  co ma na celu odciążenie od kosztów stałych. 

Ośrodek  wychodzi  naprzeciw  wątpliwościom,  które  złożył  mój  przedmówca. 

Przyjmuję tą propozycję z zadowoleniem. Diametralnie zmieniła się relacja pomiędzy 

tym, co kiedyś pozyskiwaliśmy z Narodowego Funduszu Zdrowia na cele profilaktyki 

i działania zdrowotne. Był to przez długie lata poziom wynoszący ok 150.000 zł, co 

stanowiło  jedną  piątą  całkowitych  środków  przeznaczanych  na  działalność 

profilaktyczną,  obecnie  zbliżamy  się  do  50%.  Podkreślam,  że  ta  inicjatywa  jest 

krokiem w kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych, z możliwością otwarcia się 

na działania innej działalności profilaktycznej. 

Dyrektor  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy 
Psychologicznej  –  Samodzielny  Publiczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  Piotr 
SOBCZAK  przedstawił następującą prezentację:
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Wykonanie zobowiązania wobec NFZ na dzień 31.08.2009r.
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Wykonanie  zobowiązania  wobec  Gminy  Tarnowskie  Góry  2008-2009  wyrażone 

ilością porad indywidualnych
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Wykonanie  zobowiązania  wobec  Gminy  Tarnowskie  Góry  2008-2009  wyrażone 

ilością sesji grupowych

„Ruch chorych” 2007-2008 - sierpień 2009
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Łączna ilość pacjentów zarejestrowanych w 2007 – 837 osób
Łączna ilość pacjentów zarejestrowanych w 2008 – 892 osoby
Łączna ilość pacjentów zarejestrowanych do 31.08.2009 – 733 osoby

Personel 2008 - 2009

rok 2008
2 lekarzy psychiatrów

1 lekarz psychiatra dziecięcy

5 psychologów 

4 pedagogów

1 instruktor terapii uzależnień

8 osób personelu pomocniczego i administracji

Łącznie 15 etatów

rok 2009

2 lekarzy psychiatrów

1 lekarz psychiatra dziecięcy

5 psychologów 

4 pedagogów

1 instruktor terapii uzależnień

5 osób personelu pomocniczego i administracji

Łącznie 12 etatów

Plany na rok 2009
1. Utrzymać i rozwinąć działalność w  oparciu o struktury SP ZOZ.

2. Rozwinąć działalność profilaktyczną dla  młodzieży zagrożonej uzależnieniem,

3. Rozwinąć ofertę świetlicy  socjoterapetucznej – uruchomienie  warsztatu pracy 

twórczej.
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 Ad vocem
Radny Marek JAWORSKI: „Logicznym byłoby realizować nowe zadania poprzez 

Kierownika Dziennego Oddziału Terapii  (rozszerzenie  obowiązków). Spoglądając na 

schemat  organizacyjny,  to  Kierownik  Dziennego  Oddziału  Terapii  odpowiada  za 

Oddział Dzienny. Jeżeli tworzymy Oddział Dzienny Zaburzeń Nerwicowych wydaje 

się sensowym, aby działało się to w tym kierunku, a nie tworzenie osobnego pionu, 

który realizuje  zadania zbliżone do zakresu zadań,  kierownika o którym mówiłem 

wcześniej.  Prezentacja  ta  jest  pretekstem do  dokonania  analizy  Publicznego  lub 

Niepublicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej.  Przy tym poziomie  usług,  Zakład  nie 

utrzymałby  się,  natomiast  wkład  Gminy  pozwala  na  zachowanie  takiej  struktury 

i świadczenie usług na wysokim poziomie. Ja zadaję po raz kolejny pytanie, czy to 

jest korzystne dla Gminy, a połączenie tych dwóch źródeł finansowania nie odbywa 

się  kosztem  jednego  z  nich?  Uczestniczyłem  w  szkoleniu,  w  którym  terapeuci, 

dyrektorzy  ośrodków  spierali  się,  który  kierunek  jest  właściwy.  Oni  sami  mają 

wątpliwości.  Profilaktyka  oddziaływania  na  najmłodszych,  dawanie  pozytywnych 

wzorów, jest  działaniem właściwym. Leczeniem powinien zajmować się Narodowy 

Fundusz Zdrowia.”

Dyrektor  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy 
Psychologicznej  –  Samodzielny  Publiczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  Piotr 
SOBCZAK  wyjaśnił,  że nie  jest  możliwym łączenie  funkcji  Kierownika  Dziennego 

Oddziału  Leczenia  od  Alkoholu  z  kompetencjami  Kierownika  Oddziału  Leczenia 

Nerwic.  Są  to  różne  zawody,  standardy  ustalone  są  przez  Narodowy  Fundusz 

Zdrowia. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY 
przystąpił do procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 4 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVII/517/2009   w sprawie zatwierdzenia zmian 
w Statucie Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki i Pomocy 
Psychologicznej  –  Samodzielny  Publiczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej 
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w Tarnowskich Górach. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 13
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Tarnowskie  Góry  dla  dzielnic  południowych  –  Bobrowniki  Zachód,  Repty Śląskie, 

Stare Tarnowice i osiedle „Przyjaźń“.

Projekt  uchwały wraz  z uzasadnieniem przedstawił  Zastępca Burmistrza  Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKI.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja nie wydała opinii do przedmiotowego projektu 

uchwały.   Na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  28  września  2009r.  został  przyjęty 

w n i o s e k /w wyniku głosowania, w którym oddano  4 głosy „za”, przy 2 głosach 

„przeciwnych” i braku głosów „wstrzymujących się”/  o wycofanie z porządku obrad 

dzisiejszej  sesji  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  zmiany  studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Tarnowskie 

Góry dla dzielnic południowych – Bobrowniki Zachód, Repty Śląskie, Stare Tarnowice 

i osiedle „Przyjaźń“ oraz zwołanie w terminie dwóch tygodni wspólnego posiedzenia 

Komisji  NFRASTRUKTURY  I ROZWOJU  MIASTA,  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz 

Komisji  ds. RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ  i OCHRONY 

ŚRODOWISKA, na którym zostanie wypracowana opinia dotycząca przedmiotowego 

projektu uchwały.

Dyskusja:
Radny  Marek  PORADA: "od  początku  kadencji  dążę  do  uchwalenia  planu 

zagospodarowania przestrzennego dla Naszego Miasta. Wszystko wskazuje na to, 

że  po  długich  pracach,  uda  się  studium,  a  następnie  plan  zagospodarowania 

przestrzennego  uchwalić.  Skutki  uchwalenia  planu  są  różne  –  pozytywne 
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i negatywne.  Negatywne skutki  przyjęcia planu zagospodarowania przestrzennego 

obserwujemy w mieście Gliwice, w którym Pan Prezydent obwiniany jest za zbytnie 

otwarcie  terenu.  W  chwili  obecnej  kształtujemy  politykę  zagospodarowania 

przestrzennego  dla  Naszego  Miasta,  należy  się  zastanowić,  w  którym  kierunku 

pójdziemy – czy to w kierunku zabudowy jednorodzinnej, wielorodzinnej, w kierunku 

usług, czy w kierunku budowli  wielkogabarytowych. To wszystko podlega analizie. 

Jeżeli otworzymy pewne tereny na usługi, to nie będzie od tego odwrotu. Inwestor 

będzie mógł realizować inwestycje, na które my nie będziemy mieli już wpływu. Jest 

to  ostatnia  szansa  na  przeanalizowanie  kierunków  rozwoju  Miasta.  Ja  osobiście 

jestem za kierunkiem rozwoju zabudowy jednorodzinnej lub wielorodzinnej, z uwagi 

na uwarunkowania, jakie występują w Tarnowskich Górach. Musimy zrozumieć, że 

obierając  dany kierunek,  rodzą  się  pewne skutki.  Na  kolejnym etapie,  jakim jest 

przyjmowanie planu miejscowego, będziemy musieli zmusić ludzi, aby na terenie na 

którym będą budowali  domy,  podporządkowali  się planowi  tzn. nie będzie  można 

ogrodzić się płotem dwumetrowym, tylko 1,2 metrowym,  będziemy musieli zmusić do 

tego, aby na swojej posesji mieszkaniec wygospodarował miejsce na parking. Takich 

banalnych  elementów  jest  bardzo  dużo,  na  ostatnim  posiedzeniu  Komisji 

INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA pojawił się problem rozmieszenia garaży 

w  Dzielnicy  Strzybnica.  Plan  miejscowy  musi  wyznaczyć  linie  zabudowy.  Te 

szczegóły  są  bardzo  ważne.  Może  nie  mają  one  teraz  związku  z  omawianym 

studium,  jednak  za  miesiąc  będzie  przyjmowany  plan  zagospodarowania 

przestrzennego.  Plan musi być rygorystyczny. Rodzi to konsekwencje, ludzie się po 

paru latach się przyzwyczają. Problem jest złożony. Nie możemy do tego problemu 

podchodzić w sytuacji napięcia. Prace w Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU 

MIASTA rozpocząłem  rok  temu,  zrobiłem  spotkanie  na  temat  studium,  chciałem 

zrobić kolejne spotkanie na temat uwag do studium, jednak przerwano mi, ponieważ 

weszły  w  życie  przepisy  dotyczące  konieczności  przeprowadzenia  analizy 

oddziaływania  na  środowisko.  Ułożyłem  plan  Komisji,  jednak  nie  mogłem  go 

zrealizować. Do dnia dzisiejszego nie mogę przygotować planu Komisji  na drugie 

półrocze 2009r. Wstępnie rozmawiałem z Wydziałem Architektury na temat spotkań 

w sprawie planu,  a teraz plan został  przedłożony na sesję.  Mam z tego powodu 

uzasadnione  pretensje.  Nie  podważam  kompetencji  planistów.  Powinniśmy 

rozpatrzyć uwagi mieszkańców.  Ustawa o planowaniu przestrzennym mówi, że jeżeli 

Rada  Miejska  odrzuci  uwagi  mieszkańców  do  planu,  to  nie  mają  oni  prawa 
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dochodzenia  swoich  roszczeń  na  drodze  postępowania  przed  Sądem 

Administracyjnym.  To  my decydujemy,  tak  czy nie.  Studium wiąże  nas  z  planem 

zagospodarowania  przestrzennego.  Ja  mam pewne  wątpliwości.  Analizując  plany 

zagospodarowania przestrzennego innych gmin, zauważyłem, że otwiera się tereny 

przede  wszystkim  na  tereny  przylegające  do  dróg  publicznych,  powiatowych, 

gminnych.   Śledząc nasze studium, nie do końca jestem przekonany,  jaką drogę 

obrali planiści. Jest wiele dróg, przy których nie ma terenów otwartych na zabudowę. 

Należy skupić się na tym, czy złożone uwagi były prawidłowe. Ja tego nie wiem, 

dlatego chciałbym zadać te pytania planistom na posiedzeniu Komisji. Uważam, że 

plan musimy przyjąć jak najszybciej. Jednak proszę o przyjęcie wniosku złożonego 

na  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  w  sprawie  ponownego 

omówienia projektu uchwały na Komisji za dwa tygodnie.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „chciałbym,  aby  Pan  Przewodniczący  Komisji 

INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA przedstawił  jeszcze  raz  uzasadnienie, 

dlaczego  Komisja  nie  wyraziła  jednoznacznej  opinii.  Procedura,  o  której  mówimy 

toczy się  od  kilku  lat.  Dokumentacja  ma co  najmniej  kilka  tygodni.  W czym tkwi 

problem? Dlaczego Radni nie zajęli się tym tematem? Pan Radny Marek PORADA 

wyraził wątpliwości swoje czy wszystkich członków Komisji? Czy było to zreferowanie 

dyskusji toczącej się na posiedzeniu Komisji, czy skupił się na swoim podejściu do 

sprawy?  Przedstawiając  stanowisko  Klubu  Prawo  i Sprawiedliwość,  (...)   pragnę 

wyrazić  troskę o rzetelną procedurę (...)   wszystkich aktów prawnych.  Chciałbym 

zwrócić uwagę na to, że demokratyczny system decyzyjny (...)  składa się z dwóch 

etapów. Pierwszy etap to dyskusja, dzielenie się wątpliwościami, wytykanie słabości 

i krytyka projektu. (...)  Etap drugi to podejmowanie decyzji.  (...)  Mam wrażenie, że 

cała procedura, którą opisał nam Pan Burmistrz była przeprowadzona rzetelnie. Nie 

była realizowana nadto pospiesznie,  z udziałem wszystkich możliwych czynników, 

jawnie, transparentnie.  Wydaje się, że jesteśmy przygotowani, aby podjąć decyzję. 

Tym  bardziej  mam  wątpliwość  do  owych  dwóch  tygodni,  o  które  prosi  Komisja 

INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU  MIASTA.  Pan  Radny  pozwoli,  że  podzielę  się 

osobistą uwagą. (...)  Uważam, że kompetencje z zakresu gospodarki przestrzennej 

Radnych członków Komisji,  a fachowców urzędników, planistów, architektów, którzy 

przygotowali studium i analizowali wszystkie wnioski, nie są porównywalne.  Wydaje 

mi się, że dodatkowe dwa tygodnie pracy (...) Radnych, nie będą w stanie podważyć 
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przedkładanego projektu Studium. Warto podkreślić, że oprócz budżetu miasta jest 

kilka aktów prawa lokalnego, które mają charakter wyjątkowy - strategiczny. Wydaje 

się,  że w hierarchii  ważności  aktów prawa o  charakterze  strategicznym pierwszą 

pozycję  zajmuje  plan  zagospodarowania  przestrzennego,  ponieważ  on  umożliwia 

umieszczenie  w  nim  wszelkich  innych  polityk  szczegółowych,  z  polityką 

mieszkaniową  na  czele.  (...)Czy  mamy  rozwijać  mieszkalnictwo  jednorodzinne, 

wielorodzinne, czy usługi oraz inne sektory gospodarczego rozwoju? Uważam, że 

musimy łączyć te elementy i tylko nadawać odpowiednie priorytety.   Ale, żeby owe 

priorytety  i  cele  drugorzędne  były  realizowane   należy  uchwalić  plan 

zagospodarowania przestrzennego, który jest kolejnym etapem po przyjęciu studium. 

(...) Dziesięć lat funkcjonowania studium z 1997 roku, pozwala stwierdzić, że obecnie 

jest  ono  przestarzałe,  którą  to  tezę  Pan  Burmistrz  przedstawił  i  skrupulatnie 

udowodnił. Chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi za jego wystąpienie. Używam 

tej  formuły po raz pierwszy ale  jest  to  absolutnie  zasłużone.  Było  to  wystąpienie 

precyzyjne, fachowe, merytoryczne i obiektywne. Stąd nadałbym temu wystąpieniu 

tytuł „Metodologia rozwoju Gminy”. Pan Burmistrz skoncentrował się na warunkach 

brzegowych omawianego problemu, a nie oceniał tego, co wokół tych warunków się 

działo. Dla naszego Klubu ważny jest ład w każdej sferze. Skoro mówimy o sferze 

materialnej  rozwoju  Gminy,  właśnie  ów  ład  przestrzenny  jest  absolutnie 

pierwszoplanowy.  Alternatywą  dla  ładu  jest  chaos,  chaos  przestrzenny,  chaos 

infrastruktury technicznej,  chaos  wszelakiego rodzaju.  Odrzucenie  dzisiaj  studium 

będzie skutkowało chaosem, co zostało wykazane w wystąpieniu Pana Burmistrza. 

(...)  Jak  powiedziałem nie  widzimy uzasadnienia  przesunięcia  tej  dyskusji  o  dwa 

tygodnie. Przypomnę, że w lipcu 2005 roku Rada Miejska przyjęła projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego. 

Drugim  przełomowym  wydarzeniem  było  przystąpienie  do  zmiany  studium 

uwarunkowań  w  dniu  28  lutego  2007  roku,  z  wolą  przyjęcia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego.  Chciałbym  podkreślić  konsekwentne  działania 

organu wykonawczego. Działania, które po lutym 2007 roku zostały wymienione w 

kilkunastu  punktach,  wskazując  na  utrudnienia  w realizacji  procedury z  uwagi  na 

zmieniające  się  przepisy  prawa.  Zatem  uważam,  że  organ  wykonawczy 

przedkładając  projekt  uchwały  wykonał  (...)  we  właściwym tempie  i kompetentnie 

stosowną pracę. Nie widzę powodu do przedłużania trwającej dyskusji. Uważam, że 

w  dniu  dzisiejszym  powinniśmy  przystąpić  do  przyjęcia  studium.  Dodam  na 

71



zakończenie taką uwagę. Na początku roku składałem pakiet interpelacji, kierując ich 

część do Pani Naczelnik Wydziału Architektury. Wyraziłem swoje niezadowolenie, że 

Gmina  nie  może  realizować  odpowiednich  funkcji,  zgodnie  ze  strategicznymi 

planami, ponieważ jest skazana nie mając planu zagospodarowania przestrzennego, 

na to, że nie może odrzucać pewnych wniosków inwestorów, które nie odpowiadają 

celom głównym. To właśnie mieści się w pojęciu chaos. Jeżeli nie chcemy nadal być 

skazani  na  zatwierdzanie  i akceptację  niechcianych  wniosków  inwestorów,  to 

powinniśmy to  studium z  celami  przez  nas  wyznaczonymi  uchwalić  i  umożliwiać 

rozwój naszej Gminy.”

Radny  Marek  JAWORSKI:  „uważam,  że  projekt  tej  uchwały  powinniśmy  dzisiaj 

przyjąć, jesteśmy już bardzo spóźnieni i każdy tydzień zwłoki będzie skutkował dla 

Gminy  niekorzystnymi  rozwiązaniami.  Był  czas,  żeby  się  tymi  problemami  zająć 

i składać  sugestie,  chociaż  trudno  dyskutować  z  fachowcami,  którzy  skończyli 

odpowiednie studia i są do tego tematu przygotowani. Na mapie wyraźnie widzimy 

pewne  fragmenty  przestrzeni  miejskiej,  które  z  braku  planu  zostały  już 

scharakteryzowane,  widać  to  na  legendzie.  Pomimo,  że  zdaniem  fachowców  to 

jeszcze nie jest czas na przeznaczanie tych terenów pod zabudowę. Dyskusja, która 

miałaby się odbyć w ciągu tych dwóch tygodni nie może doprowadzić do radykalnych 

zmian.  To,  co  zostało  ujęte  jest  niepodważalne.  Możemy  dyskutować  tylko 

i wyłącznie  na  podstawie  złożonych  wniosków.  Jeżeli  ktoś  był  na  piątkowym 

spotkaniu  to  widzi  jednoznacznie,  że  argumenty  za  przyjęciem  studium  są 

zdecydowanie przeważające. Efekt przedłużania tego, może spowodować, że tereny 

pod zabudowę jednorodzinną będą przybywały w postępie geometrycznym. Jeżeli 

dzisiaj  przyjmujemy  informację  Pana  Burmistrza,  że  zapotrzebowanie  Gminy  na 

budownictwo jednorodzinne zostało zabezpieczone na najbliższe kilkadziesiąt lat, to 

nie ma potrzeby, abyśmy dzisiaj doprowadzili do tego, że nie będzie to 30% a 50% - 

są to za daleko idące działania, ponieważ nie jesteśmy w stanie przewidzieć, co się 

będzie  działo,  a  chaos,  który  powstanie  przy  budowie  ograniczy  możliwość 

wykorzystania  topniejących  dzisiaj  terenów  rolnych,  a  być  może  trzeba  będzie 

wykorzystać  je  na  inne  cele.  Może  nasi  następcy  będą  nam  dziękować,  że  nie 

doprowadziliśmy  do  takiego  swobodnego  działania,  jakie  jest  w  Gliwicach 

krytykowane. Uważam, że zrobiliśmy o jeden krok za daleko, jeżeli chodzi o tereny 

gminne.  To,  co  dzisiaj  się  nauczyliśmy,  powinniśmy po przemyśleniu  zastosować 
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w przyjmowaniu  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dzielnic  północnych. 

Jednak te działania muszą mieć jeszcze bardziej merytoryczny wymiar. Nie możemy 

mieć pretensji do Pana Burmistrza, że nie mieliśmy materiałów, plan był wyłożony 

w ubiegłym  roku.  Dzisiaj  w  interesie  przyszłych  pokoleń  powinniśmy  te  studium 

przyjąć. Nie jest to bardo dobre rozwiązanie, ponieważ, te plany zabudowy tworzą 

ciągłość z infrastrukturą już istniejącą, wkomponowują się w drogi publiczne, które 

już  zostały  wybudowane.  Ale  nie  robimy  to  w  kontekście  wszystkich  dróg 

publicznych, które należałoby zabudować na całej przestrzeni. Tego nie wolno robić.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY:  „ja myślę,  że wszyscy Radni 

znają rangę tego projektu uchwały. Niektórzy Radni podkreślają, że był chaos, a plan 

zagospodarowania  przestrzennego  przyjmujemy na  20-25  lat.  Oczywiście  można 

dokonać zmian w tym planie. Patrząc na zróżnicowanie  i rozmieszczenie zabudowy 

w  Mieście, możemy stwierdzić, że nikt nad tym nie panował. W 2002 roku, kiedy 

zacząłem prace w Radzie Miejskiej,  wnioskowałem o zabezpieczenie środków na 

przygotowanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Rada  Miejska  przyjęła 

uchwałę w 2005 roku, w której  wyraziła wolę,  aby sukcesywnie przystępować do 

przyjęcia planu. Nie wiem czy to studium jest dobre. W moim odczuciu Rada Miejska 

miała mało czasu na dokładne zapoznanie się ze wszystkimi uwagami. Można wziąć 

wszystkie elementy pod uwagę, spotkań w tej sprawie było sporo. Wszystkie uwagi 

złożone  do  planu  przez  mieszkańców  przekazałem  do  Komisji  BUDŻETOWEJ 

i Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA.  Nie  wiem,  czy  owe  28 

nieprzyjętych uwag, nie jest krzywdzące dla mieszkańców. Sam nie potrafiłem się 

zapoznać  z  tak  obszernym  materiałem.  Oczywiście  projekt  uchwały  został 

dostarczony Radzie Miejskiej  w regulaminowym terminie.  Oprócz tego w dniu 25 

września odbyło się spotkanie poświęcone studium, na którym jednak nie byliśmy 

w stanie  dojść  do  szczegółów  dotyczących  studium.  Dlatego  mam  pytanie  do 

Burmistrza Miasta, czy przełożenie przyjęcia uchwały o miesiąc (za dwa tygodnie 

dobyło  by  się  spotkanie  połączonych  Komisji),   przyjmując,  że  przyjęciem planu 

zajmujemy się od 2005 roku, jest długim okresem? Chodzi mi o to, żebyśmy nikogo 

nie skrzywdzili. Pan Burmistrz na spotkaniu składał deklarację, że jeżeli jest potrzeba 

kolejnego spotkania w sprawie studium, to on na to spotkanie przybędzie.  Mamy 

świadomość,  że  Radni  brali  czynny  udział  w  spotkaniach  dotyczących  studium, 

niemniej jednak, jeżeli jest potrzeba, to ja jestem za dyskusją i rozmową.(…) W moim 
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odczuciu brak w tym planie terenów pod apartamentowce i zabudowę wielorodzinną. 

Do  mnie  zwracały  się  osoby,  które  posiadają  bardzo  duże  tereny  rolne,  ja 

powiedziałem  wprost,  że  jeżeli  nie  ma  koncepcji  lub  dewelopera,  który  dokona 

analizy i  rozgraniczenia  działek,  to  nie  jestem w stanie  przekonać Radę Miejską 

i Komisje, aby dokonać zmian gruntów pod zabudowę. Ktoś już wybudował budynek 

w  środku  pola  mając  tylko  dojazd  drogą  polną…  Czy  wszyscy  możemy  dzisiaj 

podnieść rękę za przyjęciem studium, mając pewność, że jest ono dobre? Ja takiego 

odczucia nie mam, ponieważ w tak krótkim czasie nie byłem w stanie przeanalizować 

wszystkich  uwag  złożonych  do  studium.  Jestem  za  wnioskiem  złożonym  przez 

Przewodniczącego Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: ”brakuje mi w tej dyskusji 

bardziej  merytorycznych  aspektów.  Uważam,  że  plan  studium  powinien  być 

wyświetlony, wtedy możemy wskazać i omówić interesujące nas sprawy. Na wstępie 

mam parę ogólnych uwag. Jak będzie się miało studium do planu zagospodarowania 

przestrzennego?  Czy  plan  będzie  dokładnym  powtórzeniem  studium?  W  planie 

studium widzimy duże otwarcie na budownictwo mieszkaniowe, czy to otwarcie nie 

jest  zbyt  duże? Wybudowanie budynków ponosi  za sobą konieczność utworzenia 

infrastruktury.  Czy nie  lepiej  byłoby udostępniać  etapowo obszary do  zabudowy? 

W obszarze  31mn i  33mn oraz  1mn mamy duże  połacie,  co  się  stanie  jak  ktoś 

wybuduje dom w samym środku tych terenów? Czy jest to wzięte pod uwagę. Pan 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA zgłosił  słuszną 

uwagę,  że powinniśmy otwierać tereny wzdłuż dróg.  Można to  robić  wzdłuż ulicy 

Repeckiej,  na  której  pojawiają  się  już  obszary do  zabudowy.  Pewien obszar  jest 

rolniczy. Taka możliwość istnieje również na ulicy Gliwickiej, wiem, że jest to droga 

krajowa i  ilość  zjazdów jest  reglamentowana  przez  GDDKiA,  jednakże  z  mojego 

doświadczenia  wynikającego  z  przejazdów  wzdłuż  wielu  dróg  krajowych,  takie 

miejsca  wiążą się  z  działalnością  gospodarczą.  Można to  zagospodarować,  tylko 

wjazd  na te  obszary były  drogą boczną...  Można się  nad tym zastanowić.  Życie 

pokazało, że jest to słuszna koncepcja, bo już na tym terenie przejeżdżając widać np. 

sprzedaż domków, czy artykułów do łazienek. Wyjdźmy temu naprzeciw, zrodzi to 

więcej  miejsc  pracy w Tarnowskich  Górach.  Przy wniosku 33mn naniesiona była 

enklawa  leśna,  czy  tak  dalekie  otwarcie  jest  zasadne?  Chciałbym  poprzeć 

wypowiedź  Przewodniczącego  Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA 
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oraz wyrazić niezadowolenia z powodu stosunku Burmistrza Miasta do tej Komisji. 

Komisja ta została zapomniana przez Burmistrza, odbyły się spotkania, wyłożenia 

planu, a Komisja w tych działaniach została zapomniana. To ta Komisja powinna te 

materiały mieć znacznie wcześniej,  tak aby mogła być przeprowadzona dyskusja. 

Pojawił  się  argument,  że  trzeba  wydać  decyzję  o  warunkach  zabudowy  dla 

niektórych  terenów,  gdyż  nie  ma planu.  Nie wiemy,  kiedy ten termin upływa,  czy 

miesięczny  termin  przesunięcia  uchwalenia  studium  spowoduje  jakąś  stratę? 

Praktyka  pokazuje,  że  urzędnicy  są  w  stanie  przedłużać  postępowanie  i  nawet 

wygrana w Samorządowym Kolegium Odwoławczym … w ciągu tego miesiąca nikt 

nie wyda żadnej decyzji zastępczej, która byłaby wbrew naszym zamierzeniom. Ten 

argument  nie  jest  celny.  Służby  Burmistrza  są  znacznie  bardziej  kompetentne 

w zakresie uchwalania studium i jego oceny – zgadzam się z tym, trzeba Radnym tak 

długo  wytłumaczyć,  aż  wszystko  zrozumieją.  Taki  system  narzucił  ustawodawca, 

Rada o czymś decyduje, do czegoś jest potrzebna. Widać jednak są Radni, którzy 

chcą podjąć decyzję w ciemno. W studium w kilku miejscach są bunkry, co z nimi 

dalej  będzie?  (…)  Uchwala  taka  jak  studium jest  ważna  i  powinna  być  Radnym 

udostępniona  wcześniej,  niż  pięć  dni  przed  sesją.  Pan  Przewodniczący  poczynił 

spostrzeżenie  dotyczące  budownictwa  wielorodzinnego  w  apartamentowcach. 

Uważam, że jest to trafne spostrzeżenie, ponieważ zmieniają się przyzwyczajenia 

ludzi i część chciałaby w takim budynku zamieszkać. (…) Nie możemy przespać tego 

tematu, np. miasto Chorzów buduje apartamentowce, również w Dzielnicy Lasowice 

prywatny inwestor  realizuje  tego typu inwestycję.  Kwestia  parkingów jest  również 

ważna,  pamiętajmy o  tym.  Powtórzę  jak  mantrę  -  parkingi  pod  ziemią,  prywatny 

inwestor  przy  ulicy  Rymera  zbudował  parking  w  piwnicy.  Sprawa  miejsc 

parkingowych  sama  się  rozwiązała.  Trzeba  spowodować,  żeby  ten  problem  nie 

powstał.  Odnosząc się do obszarów 33mn, czy my zapanujemy nad przebiegiem 

tych dróg? Czy jest możliwe chaotyczne umiejscowienie domów na tym obszarze? 

Na ulicy Sielanka mogą dojść podobne problemy. Dlatego uważam, że wniosek Pana 

PORADY jest zasadny.”

Radny  Franciszek  NOWAK:  wszyscy  dopominają  się,  że  było  mało  czasu  na 

rozpoznanie  tematu.  W piątek  odbyło  się  spotkanie  poświęcone  temu projektowi 

uchwały. W spotkaniu uczestniczyło raptem 11 Radnych, a Rada ma 23 Radnych. Na 

wyłożeniu  planu  w  Urzędzie  Miejskim  na  ulicy  Sienkiewicza  było  8  Radnych. 
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Świadczy to o tym, że słowa, że było mało czasu, są nieprawdziwe. Radni z każdą 

wątpliwością mogą się udać do Naczelnika Wydziału. Najwyższy czas przyjąć plan. 

Rada Miejska przyjęła dopiero dwa plany zagospodarowania przestrzennego tj. dla 

Dzielnicy Bobrowniki  Śląskie i  na Dolomity.  Można było pójść dalej.  Co dają nam 

kolejne  dwa  tygodnie?  Gdyby  przyjrzeć  się  bliżej  można  stwierdzić,  że  sprawa 

dotyczy  raptem 8 uwag,  które  obejmują  5-6  osób.  Tu  leży  pies  pogrzebany.  Nie 

chodzi o dobro Miasta, zaburzenie urbanistyki miasta, chodzi o te 6-8 uwag. Gdyby 

te uwagi zostały przyjęte wszyscy byliby za. (…) Studium mogło być już rok temu 

przyjęte, jednak pewne interesy nie zostały w nim ujęte. Zwłoka spowodowała, że 

objęła nas ustawa, które przedłużyła prace o kolejne pół roku. Słyszy się głosy osób, 

które  mają  40  ha.   Sprawa  była  poruszana  przez  Radnego  GARUSA -  sprawa 

wydania  warunków  zabudowy  nie  jest  tak  pilna.  Chciałbym  doprecyzowania,  ile 

czasu Urząd ma na zawieszenia postępowania, po jakim czasie musi wydać warunki 

zabudowy? Ja słyszałem, że mogą to być trzy lata. Pan Panie GARUS powiedział, że 

urzędnicy  mogą  stosować  kruczki  prawne  i  odwlekać  sprawę,  to  może  jest 

stwierdzenie  zbyt  daleko  idące.  Ile  postępowań  jest  zawieszonych,  czym  może 

skutkować odwleczenie przyjęcie  planu? Czy w tym momencie nie  będzie  trzeba 

wydać warunków zabudowy? (…)”

Radny  Józef  HARWIG:  „sądzę,  że  ten  czas  dwutygodniowy  na  zapoznanie  się 

z tematem, jest zbyt mały, skoro w ciągu roku Radni nie zapoznali się z nim, teraz 

tego  też  nie  zrobią.  Jeżeli  ktoś  chciał  się  zapoznać,  to  zna  temat.  Po  dyskusji 

powinna zostać podjęta decyzja. Nie uciekniemy przed tym. Chyba, że ktoś został 

Radnym przypadkowo, po to, żeby mówić, a ktoś inny podejmie za niego decyzję. 

Moim zdaniem plan  ten  jest  optymalny,  jak  na  warunki  miasta  Tarnowskie  Góry. 

Otwiera  wiele  możliwości  inwestycyjnych,  uważam,  że  jako  Rada  powinniśmy go 

jednogłośnie przyjąć.  Za to odpowiada cała Rada. Nieprzyjęcie tego planu dzisiaj 

rodzi skutki finansowe z tytułu renty planistycznej. Apeluję o przyjęcie tego projektu 

uchwały.”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „Wiele  czasu  było  na  dyskusję  nad  przyjętymi 

rozwiązaniami.  Nigdy  akt  prawny,  taki  jak  plan,  nie  spełni  oczekiwań  wszystkich 

zainteresowanych.  Myślę,  że  Gmina  poszła  bardzo  daleko  jeżeli  chodzi 

o udostępnienie  terenów  pod  zabudowę.  Większość  terenów  należy  do  osób 
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fizycznych.  Zwiększono  ilość  terenów  pod  budownictwo,  będzie  to  skutkowało 

obniżeniem ceny działek w Gminie.  Będzie to korzystne zjawisko,  dzięki  któremu 

wiele  osób będzie  się  chciało  tutaj  osiedlić.  Myślę,  że  funkcje  usługowe w wielu 

Dzielnicach  są  zabezpieczone.  Pytałem  o  opinię  Rady  Dzielnic  Repty  Śląskie 

i Bobrowniki Śląskie są to pozytywne opinie. (…) Będę głosował za tym projektem 

uchwały. Zbytnia ingerencja w studium może przynieść znaczne szkody, ponieważ 

może się okazać, że trzeba będzie od nowa opracować plan zagospodarowania, co 

przedłuży procedurę o rok.”

Radny Henryk WRZASK: „są decyzje, które podejmujemy na sesji, w Ratuszu, które 

noszą miano najwyżej wagi. Decyzja, którą podejmujemy ma taki aspekt, przed jej 

podjęciem nie  powinno  się  przedstawiać  argumentów,  które  nie  stanowiłby takiej 

ważności,  które  by  pozwoliły  na  umniejszenie  rangi  tej  decyzji.  Nie  można 

posługiwać  się  zdawkowymi  tłumaczeniami,  że  nie  można  się  było  zapoznać 

z planem, że Komisja INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA nie mogła się  nad 

nim pochylić,  że ten lub ów metr  ziemi  jest  tak,  a nie inaczej  zagospodarowany. 

Uważam,  że  czas  na  przyjmowanie  uwag  minął.  Staram  się  słuchać  każdej 

wypowiedzi,  argumenty,  które  padają  nie  pozwalają  mi  na  ocenę,  która  by 

dyskredytowała  ten  plan.  Chciałbym  jeszcze  raz  podkreślić,  pamiętam  bilans 

otwarcia 2002 roku, kiedy nie stać było nas nawet na podstawowe zadania Gminy, 

marzyliśmy  o  rozwiązaniu  problemów  finansowych  (przypominam  Park  Wodny). 

Dzisiaj  jesteśmy  w  takim  miejscu,  że  realizujemy  projekt  życia  tego  miasta, 

rozwiązujemy  problemy  kanalizacji,  pozyskujemy  środki,  mamy  szanse  na  silny 

rozwój, pozwalamy sobie na inwestycje. Porządkujemy infrastrukturę Miasta, co jest 

kosztownym zadaniem. W tej sytuacji  apeluję, żeby nie przedstawiać zastępczych 

argumentów,  tylko  odpowiedzieć  na  wezwanie  rozwoju  Miasta.  Chciałbym  złożyć 

wniosek o przejście do procedury głosowania po  zakończeniu tej dyskusji.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „w związku z tym, że 

temat został omówiony, ja wycofuje swój głos”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI: „ja  z  uwagą  słuchałem 

wszystkich  wypowiedzi,  chciałbym  podziękować  za  wypowiedź  Panu  Radnemu 

JAWORSKIEMU, Radnemu SZNAJDEROWI, Radnemu KOWOLIKOWI i Radnemu 
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WRZASKOWI. Chciałbym wyrazić zdziwienie wypowiedzią Pana Radnego PORADY 

i  Radnego  GARUSA.  Pan  PORADA zawodowo  zajmuje  się  nieruchomościami, 

Radny GARUS jest prawnikiem. Wypowiedzi, które Panowie wygłosili są sprzeczne 

ze sobą w swoich tezach. Jeżeli mówimy, że Miasto ma się rozwijać, to musimy dać 

podaż nowych gruntów. Jeżeli  za rządów Platformy Obywatelskiej  podjęto ustawę 

o odrolnieniu  gruntów  w  obrębie  miast,  to  nie  rozumiem  wypowiedzi  Radnego 

GARUSA,  że  należy  ograniczyć  zabudowę.  Radny SZCZĘSNY mówi,  ze  można 

kogoś skrzywdzić. Jak ograniczymy zabudowę, to skrzywdzimy jeszcze więcej ludzi. 

Uważacie, że miasto Tarnowskie  Góry ma się rozwijać. W strategii Miasta, nad którą 

pracujemy studium stanowi, że Miasto musi się rozwijać w sposób zrównoważony. 

My chcemy,  żeby było  to dobre miejsce do zamieszkania i  na wyspecjalizowanie 

usługi,  przemysł,  handel.  Dotykamy  terenu  najmniej  zurbanizowanego,  ja  słyszę 

o budowie apartamentowców. Myśmy mówili  o zabudowie wielomieszkaniowej,  ale 

w okolicy  zabudowań,  które  już  są.  Ja  nie  wyobrażam sobie  mieszkańców Rept 

i Starych  Tarnowic  za  których   domem  buduje  się  budynek  wielomieszkaniowy. 

Mówimy o południu, przeznaczamy na zabudowę wielomieszkanową kilka hektarów. 

Nie mówmy, że w niskiej zabudowie, ktoś chce mieć apartamentowiec. Jeżeli chodzi 

o miejsca parkingowe w mn, nie będziemy narzucać mieszkańcowi, jaki ma budynek 

wybudować,  wszystkie  przepisy  w  tym  względzie  są  określone  w  prawie 

budowlanym. Otwierać zabudowę przy drogach publicznych - oczywiście, że tak. Nie 

zgodzę  się  jednak  z  tym,  żeby  otwierać  zabudowę  w  granicach  parku 

krajobrazowego.  Jeżeli  chodzi  o  ulicę  Repecką,  chodzi  o  40  ha,  wpłynęło  wiele 

wniosków.  Nie  zgodzę  się  z  tym,  że  materiały  wpłynęły  za  późno,  wpłynęły 

w regulaminowym terminie. Sprawa trwa od lipca ubiegłego roku. Potem odbyły się 

sprawy związane z przyjmowaniem uwag. Te 28 uwag do rozpatrzenia to godzina. 

W piątek odbyło się spotkanie. Braliście Państwo udział w dyskusji publicznej. Nie 

jest to tak, że odwleczemy przyjęcie studium o dwa tygodnie, jeżeli zostają dokonane 

zmiany,  to możemy przymknąć oko i  puścić do Wojewody.  Kto weźmie na siebie 

ryzyko,  że  Wojewoda  uchyli  tą  uchwałę?  Zacznie  się  wtedy  nowa  procedura, 

ponowne  uzgodnienia,  ponowna  dyskusja  publiczna.  Nie  jest  to  miesiąc  tylko 

dwanaście miesięcy.  Rok temu trzeba było  powiedzieć,  że Radni  nie zgadają się 

z Burmistrzem, że za dużo terenów jest otwartych. Państwo nie chcą, żeby miasto 

się rozwijało? Jeżeli Panie Radny GARUS chodzi o ten teren zielony, to myśmy go 

nie zlikwidowali, jest to szkółka na wniosek właściciela. Natomiast odnośnie terenów, 
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o które Pan pytał, tu wchodzi ustawa o szczególnych warunkach realizacji inwestycji 

drogowych.  Jeżeli  otwieramy  grunty  prywatne,  to  właściciele  mają  wykonać 

infrastrukturę,  poprzez  wydzielenie  dróg  wewnętrznych.  Jest  to  element  rozwoju 

Miasta. (…) Apeluję o przyjęcie planu w imię dobra ogólnego.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek 

Radnego Henryka WRZASK o przejście do procedury głosowania.

Za przyjęciem wniosku głosowało  10  Radnych,  przeciw –  11  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem nie został przyjęty.

Ad. Vocem
Radny Marek PORADA: „ja krótko, nie chcę polemizować z Burmistrzem, jest wiele 

faktów, w których Pan Burmistrz ma rację. Rok temu odbyła się pierwsza Komisja 

INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA w tym temacie, zgłosiłem uwagi, które nie 

zostały uwzględnione.  Ja nie  jestem planistą,  robią to fachowcy,  ale  uważam, że 

moich  wątpliwości  nikt  nie  rozwiał.  W  pewnych  rzeczach  Pan  się  myli,  prawo 

budowlane nie określa tego, że ma być parking przy budynku. Proszę spojrzeć na 

plan  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Ożarowice.  Mógłbym  z  Panem 

Burmistrzem polemizować. Jeżeli chodzi o wypowiedź Pana Radnego KOWOLIKA – 

są to  moje uwagi,  a  nie  uwagi  Komisji.  Co my zrobimy w ciągu dwóch tygodni? 

Proszę  szanować  wolę  niektórych  Radnych,  są  osoby,  które  nie  mają  wiedzy 

na temat procedury planistycznej. To, co może zrobić Komisja, to tylko przyjrzenie się 

dokładne  studium.  Będziemy  uczciwi  wobec  wyborców.  Ustawa  o  planowaniu 

przestrzennym  wyraźnie  stanowi,  że  nie  ma  możliwości  z  korzystania  odwołania 

w Sądzie Administracyjnym. Jest to jedyna okazja, żeby temat przeanalizować.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „Panie Burmistrzu Pan się 

dziwi mojej wypowiedzi, ja się dziwię Pana wypowiedzi. Pan Burmistrz był  łaskaw 

moje  słowa  nadinterpretować  i  bardo  twórczo  rozwijać  w  takim  kierunku,  że 

powiedziałbym, że te moje wypowiedzi można uznać za niepoważne. Nie mówiłem, 

żeby w Reptach budować apartamentowce. Moja wypowiedź była ogólna. Tak to jest, 

jak się dyskutuje nie mając przed sobą mapy. Nie dostałem podpowiedzi na temat 

bunkrów, była próba ograniczenia dyskusji nad przedmiotem naszych rozważań. (…) 
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Wypowiedź Pana Radnego NOWAKA bardzo mnie zasmuciła i zirytowała. Czy Pan 

sugeruje, że autor wniosku 8k dał nam łapówkę, żebyśmy przepchnęli jego wniosek? 

Wypraszam sobie takie sugestie. Jak była mowa o obszarze przy ulicy Repeckiej, to 

jest to wniosek Nr 20 nazwisko Witek Eugeniusz, członek Inicjatywy Obywatelskiej, 

nie był to wniosek o merytoryczną zmianę, był to wniosek o refleksję ogólną. Na tej 

ulicy pojawiła się już zabudowa. Moją powiedź przekręcono, że jestem za zupełnie 

innym terenem, jeszcze wziąłem za to  łapówkę.  Ten poziom dyskusji  jest  bardzo 

niemerytoryczny.  Z  wypowiedzi  Pana  Burmistrza  uzyskałem  dwie  merytoryczne 

odpowiedzi, pozostała wypowiedź mnie zirytowała. Tego bym się po Panu Burmistrzu 

nie  spodziewał,  ponieważ  odpowiedzi  udziela  Pan  zawsze  merytoryczne.  Jest  to 

smutny dzień. Zapytałem o grunty, które tak bardzo otwieramy, zapytałem o skalę 

tego otwarcia,  nie  byłem za zamykaniem tych  terenów,  za  wyburzaniem domów. 

Obszary o tak dużym otwarciu,  te  drogi,  Mieszkańcy muszą się  jakoś dogadać... 

Mamy małe światełko tunelu, planiści wyznaczyli drogę blisko Parku Wodnego. Jak 

widać można. Boje się chaosu, który może powstać. Musimy mieć jakiś plan. Padło 

stwierdzenie, że nieuwzględnione 28 wniosków można omówić w godzinę, a co z 

uwzględnionymi wnioskami, one też wymagają omówienia i refleksji – tych wniosków 

jest 100. To, że chcemy poświęcić więcej czasu, nie wpłynie na wysokość naszej 

diety,  czas  który  na  to  poświęcimy  moglibyśmy  w  inny  sposób  wykorzystać. 

Czynienie nam z tego wyrzutu jest krzywdzące.”

Radny Marek JAWORSKI: „ostatnie zdanie. Mamy dziwną skłonność w tej Radzie 

do dyskutowania nad rzeczami, które nie wymagają dyskusji. Musimy się nad tym 

zastanowić, żeby to zmienić. Jak zastanawiam się nad tym, co się wydarzy, myślę, 

że możemy dokonać pewnej analizy. Za pierwszego Burmistrza brakowało woli, były 

środki,  za  czasów drugiego  Burmistrza  była  wola,  nie  było  środków,  za  czasów 

trzeciego  Burmistrza  jest  wola  i  są  środki.  Jesteśmy  na  początku  planowania 

racjonalnego  rozwoju  tego  Miasta.  Nie  powinniśmy dyskutować,  ta  dyskusja  nas 

dyskwalifikuje, ona powinna się toczyć rok temu. Powinniśmy powiedzieć tak i ocenić 

ten plan jako dobry lub bardzo dobry. Te doświadczenia powinniśmy przełożyć na 

przygotowanie kolejnych koncepcji.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „ja jestem zdziwiony niektórymi 

wypowiedziami,  nie  mogę  się  z  nimi  zgodzić.  Ja  nie  zdążyłem  się  zapoznać 
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z dziesięcioma  uwagami.  Nie  wierzę,  że  każdy  Radny  zdążył  się  zapoznać  ze 

wszystkimi uwagami, które dotyczą studium. Kto z Radnych powie, że ten projekt jest 

doskonały?  Jeżeli  byłoby  inne  studium,  to  może  ten  program  byłyby  inaczej 

skonstruowany.  Panie  Burmistrzu  definicja  apartamentowca  składa  się  z  wielu 

czynników,  dopiero  w  planie  określa  się,  jak  będzie  duży  budynek  i  jak  wysoki. 

Proszę się nie dziwić mojemu pytaniu. Chcemy się skrupulatnie przyjrzeć wszystkim 

elementom, żeby nikogo nie skrzywdzić. Nie ma dyscypliny głosowania ani w Klubie, 

ani  w  Koalicji,  ponieważ  daję  pod  rozwagę  każdemu  Radnemu,  czy  jesteśmy 

w stanie podjąć tak ważną decyzję na 25 lat. Radni mają wątpliwości. Wszyscy się 

cieszymy, że ten plan powstał, zadajemy sobie pytanie, dlaczego tak późno. Jest to 

trzecia  wersja  tego  studium.  Gdybyśmy  wzięli  pod  uwagę  wszystkie  elementy, 

w pierwszej wersji tylko 40% uwag zostało przyjętych, po kolejnych uwagach zostało 

ich przyjętych 90%. Natomiast powtarzam ja mam wątpliwości.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI: „mówimy o  dokumencie 

planistycznym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania gminy. (…) Tak 

jak,  skomplikowana  jest  nazwa  zadania,  tak  skomplikowana  jest  procedura  jego 

utworzenia.  W  studium  nie  mówimy  o  parkingach,  nie  mówimy  o  stanowiskach 

ogniowych  (są  to  stanowiska archeologiczne).  Był  już  przypadek,  ze  bunkier  był, 

a potem go nie było. Nie jest to istotą sprawy. Tworzenie planu to skomplikowania 

procedura, tym planem trzeba żyć. Jeżeli  ktoś się tym nie interesował, to nie jest 

w stanie w ciągu kilku dni… jest to trudne dla niefachowca. Miasto chce się rozwijać. 

Odrzucamy  te  tereny,  które  ze  względów  infrastrukturalnych,  krajobrazowych 

i ochrony  przyrody,  stanowią  skrajne  przypadki.  Nigdy  nie  będzie  sytuacji,  żeby 

spojrzeć  w  oczy  osobie,  której  uwagę  się  odrzuciło,  ona  zawsze  będzie 

niezadowolona.  Myśmy rozmawiali  z  ludźmi,  którzy mają  na  działce  szyb,  żadna 

argumentacja nie przemówi. Problem jest inny, jeżeli właściciel sprzeda grunt, to kto 

będzie odpowiadał? Jest to druga wersja, pierwsza wersja była przygotowana latem 

ubiegłego  roku.  Jest  ona  opracowana.  Już  raz  na  Komisji  INFRASTRUKTURY 

I ROZWOJU MIASTA były głosy, żeby to odłożyć, ustawodawca nas w tym wyręczył. 

(…) Droga, o której mówił Pan GARUS jest wytyczona w naszym interesie. Jest to 

droga  do  AIG,  po  to  została  utworzona,  aby  można  było  sprzedać  niepotrzebne 

grunty.  Działamy w interesie Gminy.  Jeżeli  właściciel  prywatny ma kilka hektarów 

i zrobi na nich interes życia, to może do tych terenów wykonać infrastrukturę.”
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Ad. vocem
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „gdyby nie zmieniła się ustawa, 

plan byłby już przyjęty.  Proszę zauważyć,  jak szczupły był  ten plan,  po kolejnym 

wyłożeniu pojawiły się nowe uwagi. Nikt z Radnych nie powiedział, że Studium jest 

złe. Najmniejszy podmiot jak się nie rozwija, grozi mu zagłada. Nasunęła się okazja, 

żeby przeanalizować wszystkie elementy studium. To nie do Pana Burmistrza będą 

przychodzili  Mieszkańcy, tylko do Rady. Dopiero po tych wypowiedziach Radnych, 

Pan zmienił ton. My nie chcemy się atakować, tylko przeanalizować wszystkie uwagi. 

Jeżeli Radni uznają, że Plan jest dobry, to za nim zagłosują. (...)”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „ustawodawca  tak 

skonstruował  prawo,  że  to  Burmistrz  przyjmuje  uwagi,  a  nie  Rada  Miejska. 

Odpowiedzialność ponosi Burmistrz Miasta. Zadowolenie byłoby tylko wtedy, gdyby 

było przyjętych sto procent uwag. Tylko po co byłby tworzony Plan? ”

Radny Stanisław KOWOLIK zwrócił się z prośbą o przedstawienie wykładni prawnej 

w sprawie wniosku Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA.

Radny  Marek  PORADA powtórzył  wniosek  Komisji  INFRASTRUKTURY 

I ROZWOJU MIASTA do Przewodniczącego Rady Miejskiej  o wycofanie z porządku 

obrad  dzisiejszej  sesji  projektu  uchwały  w sprawie  uchwalenia  zmiany  studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Tarnowskie 

Góry dla dzielnic południowych – Bobrowniki Zachód, Repty Śląskie, Stare Tarnowice 

i osiedle „Przyjaźń“ oraz zwołanie w terminie dwóch tygodni wspólnego posiedzenia 

Komisji  NFRASTRUKTURY  I ROZWOJU  MIASTA,  Komisji  BUDŻETOWEJ  oraz 

Komisji  ds. RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ  i OCHRONY 

ŚRODOWISKA, na którym zostanie wypracowana opinia dotycząca przedmiotowego 

projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  ŁOZIŃSKI zgłosił  wniosek 
o ogłoszenie przerwy obiadowej do godziny 16.00.

Radny  Franciszek  NOWAK: „w  ramach  głosów  przeciw  złożonemu  wnioskowi. 
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Jestem za ogłoszeniem przerwy obiadowej, jednak najpierw zakończmy ten temat.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „w  ramach  głosów  przeciw  -  odrzućmy  tą 

nieracjonalną taktykę,  jesteśmy po trzyetapowej  dyskusji,  każdy mógł  przedstawić 

swoje  wątpliwości,  do  wszystkich  uwag  odniósł  się  Burmistrz  Miasta.  Został 

zgłoszony wniosek, przejdźmy do procedury głosowania.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosownie wniosek 

Radnego Marka PORADY.

Za przyjęciem zgłoszonego wniosku głosowało 8 Radnych, przeciw – 13 Radnych, 

od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem nie został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek 

Radnego Krzysztofa ŁOZIŃSKIEGO.

Za przyjęciem zgłoszonego wniosku głosowało 9 Radnych, przeciw – 11 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem nie został przyjęty

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 4 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę     Nr   XLVII/518/2009     w sprawie uchwalenia zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Tarnowskie  Góry  dla  dzielnic  południowych  –  Bobrowniki  Zachód,  Repty 
Śląskie, Stare Tarnowice i osiedle „Przyjaźń“.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny  Kazimierz  SZCZERBA  złożył  wniosek  o  ogłoszenie  przerwy  do  godziny 

16.25.
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie złożony 

wniosek.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  18  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY ogłosił przerwę w obradach sesji 

do godziny 16.25.

Po przerwie:

Ad 14
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na  udzielenie  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania 

wieczystego  w  prawo  własności  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele 

mieszkaniowe położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Cebuli 17 i 17A.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu  Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr 
SZCZĘSNY poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVII/519/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
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udzielenie  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania 
wieczystego  w  prawo  własności  nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele 
mieszkaniowe położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Cebuli 17 i 17A.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.   15   
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy 

Polarnej w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu  Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr 
SZCZĘSNY poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr   XLVII/520/2009     w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy 
ulicy Polarnej w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad   16   
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
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na zbycie nieruchomości zabudowanej usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy 

Ks. Lewka 19.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu  Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr 
SZCZĘSNY poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/521/2009     w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości zabudowanej  usytuowanej w Tarnowskich Górach przy 
ulicy Ks. Lewka 19.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 17 
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do 

zasobu gminnego nieruchomości położonej przy ulicy Korczaka –Wojska Polskiego 

w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS  przedstawił 
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autopoprawkę do preambuły projektu uchwały. Prawidłowa treść to: „Na podstawie 

art.  18  ust.  2  pkt  9  lit  a  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie

gminnym (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.), art. 13 ust. 1 ustawy

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 2004 r. Nr 261 

poz. 2603 z późn. zm.), na wniosek Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry”. Natomiast 

punkt  2  projektu uchwały otrzymuje brzmienie:  „Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta.”

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja: 
Radny  Marek  PORADA:  „większość  Radnych  pamięta  sytuację,  gdy  była 

przyjmowania  uchwała  w  ubiegłej  kadencji.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan 

Arkadiusz CZECH był odwołany ze swojej funkcji. Przewodniczącym Rady Miejskiej 

został  Tadeusz  PSIUK,  następnie  została  przyjęta  uchwała  w sprawie  sprzedaży 

terenów przylegających do KORiS. Pamiętam doskonale musiałem stanąć przeciwko 

Burmistrzowi  Miasta  i   sądzić  się  w  tej  sprawie  w  Wojewódzkim  Sądzie 

Administracyjnym.  Pamiętam,  jak  obiecywano,  że  powstanie  tam piękny  ośrodek 

KORiS, piękna hala. Jest mi przykro, że tyle lat musiało minąć, żeby niektórzy się 

przekonali, co wtedy zrobili. Dobrze się stało, że ten teren wraca do Gminy. Źle się 

stanie,  że  za  to  zapłacimy.  Pan  PSIUK zapłacił  1.000  zł,  z  tego,  co  mówił  Pan 

Burmistrz  my zapłacimy  50-60 tys.  zł.  Grunt  jest  warty milion złotych,  gdyż  leży 

w Centrum Miasta.  Chciałbym  zasugerować  Radnym,  że  nie  wszystko  wraca  do 

Gminy. Proszę o poparcie tego projektu uchwały.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „otrzymałem odpowiedź na pytanie, które chciałam 

zadać.  Dowiedziałam  się  za  jaką  sumę  została  ta  nieruchomość  sprzedana, 

dodatkowo w jakich okolicznościach. Chciałabym wiedzieć, czy te 30.720,97  zł, które 

są zaległościami Ośrodka wobec Gminy, zostaną odliczone przy rozliczeniu zakupu 
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tych  gruntów?  Czy  Gmina  ma  już  jakieś  plany,  co  do  zagospodarowania  tej 

nieruchomości? Kiedy nastąpi pierwsza faza jej zagospodarowania w przypadku jej 

zakupu?”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „ja nie będę wracał 

do  historii,  chciałem  powtórzyć,  to  co  powiedział  Radny  PORADA.  Ja  byłem 

przeciwnikiem  sprzedaży  tego  terenu,  obecny  Burmistrz  prowadził  skuteczne 

działania, żeby zablokować przekazanie tego terenu. Mówiliśmy wtedy bardzo ważną 

rzecz, ten teren zostanie wcześniej, niż w ciągu pięciu lat sprzedany lub podzielony, 

co dzisiaj następuje. Minęły dwa lub trzy lata, my nie mogliśmy zapobiec pewnym 

zapewnieniom władzy. Pan Burmistrz, Pan Naczelnik zapewniał nas, że jest to teren, 

którego nie można ruszyć, że nigdy nie będzie przekształcony na inny, niż sportowy. 

Ja  nie  mam  żalu  do  Pana  PSIUKA,  stroną  wtedy  był  Klub  Sportowy  KORiS. 

Pomijając  okoliczności,  w  których  się  to  działo,  ten  samorząd  ma  pewne  wady. 

Gdybyśmy nie podjęli takiej uchwały, teren mógłby się znaleźć w innych rękach, a my 

nie będziemy wtedy mieli wpływu, na to co się będzie z nim działo. Panie Burmistrzu 

skąd my wiemy,  że to  będzie  60.000 zł,  a  nie  200.000 zł?  W jaki  sposób Rada 

Miejska  będzie  mogła  wpłynąć,  gdy negocjacje  nie  będą  przebiegały  pomyślnie? 

Rada  Miejska  będzie  miała  wpływ  na  budżet,  gdy  będą  środki  na  ten  cel 

przekazywane.  Ja  wstrzymam  się  od  głosu.  Jestem  tego  samego  zdania  co 

w ubiegłej  kadencji,  Klub  będzie  chciał  z  zyskiem  sprzedać  ten  grunt.  Jest  to 

nieuczciwe, upośledzenie naszych działań samorządowych.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI: „ja bardzo cieszę się, 

że wraca do Macierzy to, co powinno przy niej zostać. Szkoda, że nie w całości. Czy 

jest  jeszcze  możliwość,  żeby  negocjować?  Czyja  to  była  inicjatywa,  czy  Pan 

Burmistrz  może  coś  więcej  na  ten  temat  powiedzieć?  Uważam,  że  jeżeli  tam 

zakończono  działalność  sportową,  tereny  były  pod  nią  przeznaczone,  należy 

skutecznie doprowadzić do tego, aby całość tego terenu wróciła do Gminy i została 

przekazana innemu Klubowi Sportowemu.”

Radny Krzysztof  SZNAJDER:  „w ostatniej  kadencji  padło  takie  hasło  dotyczące 

KORiS –  Radni nie płacą, Radni mają gratis. Kto wie, czego to dotyczyło, to wie. 

Po wielu  latach  mamy  podobną  sytuację.  W  momencie,  gdy  dokonywaliśmy 

przekazania  tego  na  rzecz  Stowarzyszenia  miałem  pewność,  że  nie  będzie  to 
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przedmiotem prawa handlowego, że jest to tak zabezpieczone prawnie, że żadna 

osoba fizyczna nie będzie mogła rozporządzić tym majątkiem w sposób niezgodny 

z wolą Gminy. Okazuje się, że hasło znowu się powtarza i ktoś znowu zarobi na tym 

interesie. Każdorazowo przy uchwałach dotyczących przedłużenia dzierżaw, zadaję 

pytanie, czy decyzja ta nie rodzi skutków prawnych na przeszłość, czy majątek ten 

nie będzie wykorzystywany niezgodnie z interesem Miasta. Mamy przykład, że to się 

stało. Cieszę się, że za niską cenę ten majątek wróci do Gminy. Martwi mnie, że 

w ten sposób się ktoś dorabia. Ja byłem tą osobą, która była za. Dzisiaj zagłosuję tak 

jak Pan KOWOLIK, doświadczony Radny.”

Radny  Marek  JAWORSKI: „ja  myślę,  że  jest  to  chwila  na  refleksję  dotyczącą 

funkcjonowania samorządu tarnogórskiego. Sięgamy pamięcią do ostatniej kadencji, 

widzimy, jak pewne układy skutkują niekorzystnymi rozwiązaniami na rzecz Gminy. 

Jest  czas  na  wyciągnięcie  wniosków  dotyczących  tematów,  które  dzisiaj 

omawialiśmy.  Teren, który przed nami  wyznaczyli  poprzednicy,  nie miał  szczęścia 

w tym  samorządzie.  Ja  pamiętam  jak  działka,  na  której  była  posadowiona 

nieskończona inwestycja, została sprzedana tylko dlatego, że ta inwestycja stanowiła 

problem dla Gminy, jeżeli chodzi o zabezpieczenie tego obiektu. Kręcące się dzieci 

stanowiły zagrożenie.  Gmina chcąc zdjąć  z  siebie  odpowiedzialność,  pozbyła  się 

tego  obiektu.  Jest  to  dowód  krótkowzroczności,  kolejna  kadencja  również  nie 

sięgnęła  po  rozum  i krótkowzrocznie,  ufając  zapewnieniom  grupy  Radnych, 

omamiona wizją inwestycji sportowych, zdecydowała się na takie działania. Ponadto 

to, jak pamiętamy układ polityczny... to naprawdę nie służy Gminie i jej mieszkańcom. 

Te głosowania, które się odbywają, przy burzliwych dyskusjach, wskazują na to, że to 

jest inny samorząd. Są ludzie, którzy nie są pozbawieni myślenia i w konsekwencji 

podejmują właściwe decyzje, dodatkowo istnieje Zarząd, który nie chce się bawić w 

zdejmowanie  odpowiedzialności,  tylko  widzi  to  bardzo  szeroko  i  patrzy 

perspektywicznie.  Chylę  czoła  za  tą  działalność,  że  za  bardzo  małe  środki 

odzyskujemy grunt, który jest perełką, który może w przyszłości być wykorzystamy 

bardzo skutecznie.”

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „nie chciałem się wypowiadać w tym temacie, 

ale  zostałem  bardzo  pozytywnie  sprowokowany.  24  listopada  2004  uchwała 

w sprawie  sprzedaży  z  99.9%  bonifikatą,  była  ostatnią  uchwałą,  którą  ja  jako 
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Przewodniczący Rady Miejskiej musiałem podpisać. Na tym polegała perfidia całej 

sytuacji,  ponieważ  jeszcze  w  tym  punkcie  prowadziłem  obrady.  W  następnym 

punkcie zostałem odwołany z funkcji Przewodniczącego Rady Miejskiej. Przyznaję, 

że osobiście bardzo mnie to bolało. Natomiast chcę powiedzieć, że to jest dopiero 

początek drogi. Klub zwrócił się do nas o to, aby w zamian za długi zwrócić działki, 

które  od  nas  wtedy  uzyskał.  Pozostała  część,  jak  Pan  Naczelnik  mówił,  jest 

częściowo  zabudowana  -  droga  nie  jest  zamknięta,  ale  znacznie  trudniejsza. 

Odzyskujemy ten teren za cenę wyższą, niż przekazaliśmy. Ale muszę powiedzieć, 

że pięć lat temu mówiłem: prawo własności jest święte. W momencie, gdy teren jest 

sprzedany,  Gmina  może  sobie  rościć  oczekiwania  i  żądania,  obiecanki,  że  teren 

będzie wykorzystywany w określony sposób. W tej chwili planem zagospodarowania 

przestrzennego  można  sobie  zastrzec  wykorzystanie  danego  gruntu.  Co  do 

szczegółów odpowie mój Zastępca.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „wraca  tylko  część 

niezabudowana  działki.  Trzeba  od  czegoś  rozpocząć.  Ta  uchwała  da  możliwość 

rozmowy z drugą stroną - jak te rozmowy się skończą tego jeszcze nie wiemy. My 

mamy intencję, żeby zakupić za najniższą stawkę tj. za zaległości plus odsetki. Jest 

to  tylko  kwestia  kosztu  aktu  notarialnego.  My  nie  mamy  już  środków  na  zakup 

nieruchomości,  zwrócimy się do Państwa z projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej, gdzie pokażemy ile potrzebujemy na zakup tej działki.  Jeżeli 

coś  się  zdarzy  z  drugiej  strony,  to  będziemy się  zastanawiać.  Jeżeli  pojawi  się 

problem, będziemy go wspólnie rozważać. Na razie jest taka konstrukcja, że za długi 

w stosunku do Gminy kupimy ten teren. Działka jest cenna, nie patrząc w przeszłość, 

wycena może stanowić 800.000 -1.200.000 zł. Można było wykorzystać dwie drogi, 

darowizna albo użytkowanie wieczyste.”

Ad vocem
Radny Krzysztof SZNAJDER: „czy w obrocie nieruchomościami, Urząd Skarbowy 

może wymierzyć podatek znacznie wyższy, niż cena na umowie lub unieważnić taką 

transakcję? Czy w tym przypadku może dojść do czegoś takiego?”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „Urząd  Skarbowy, 

ordynacja podatkowa dotyczy czynności cywilnoprawnej. Gmina nie jest podmiotem.”
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Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Marek  KABUS: „przy 

transakcjach takich, jak pomiędzy instytucjami publicznoprawnymi tj. Gmina, Skarb 

Państwa, jeżeli cena jest niższa niż wartość.... każdy podmiot ma prawo zastosować 

upust. Jeżeli cena byłaby wyższa, wtedy Gmina musiałaby się tłumaczyć.(...)”

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał 

pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę   Nr   XLVII/522/2009   w sprawie nabycia do zasobu 
gminnego nieruchomości położonej przy ulicy Korczaka – Wojska Polskiego 
w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny  Franciszek  NOWAK  zwrócił  się  z  prośbą  o  sprawne  przeprowadzenie 

porządku obrad w kolejnych punktach. 

Ad.   18   
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do 

zasobu  komunalnego  gminy  nieruchomość  zabudowaną  położoną  przy  ulicy 

Bytomskiej 13 w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS  przedstawił 

autopoprawkę  do  preambuły  projektu  uchwały.  Prawidłowy  jej  zapis  to:  „Na 

podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie  

gminnym (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.), art. 13 ust. 1 ustawy  

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 2004 r. Nr  

261 poz. 2603z późn. zm.), na wniosek Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry”
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Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH: „chciałbym  zaznaczyć,  że  przyjęcie  tego 

projektu uchwały jest początkiem drogi.”

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „jak czytamy w uzasadnieniu do projektu uchwały, 

budynek ten ma ponad sto lat. Mówi się o nim, że nie jest w złym stanie. Jednak 

z uwagi na wiek na pewno będzie wymagał nakładów remontowych. Budynek ten 

znajduje się w ciągu zabudowy (o charakterze niezwykle cennym architektonicznie) 

ulicy  Bytomskiej.  W jego  sąsiedztwie  znajdują  się  podobne  budynki.  W interesie 

Miasta, które dba o swój wizerunek, promując się na zewnątrz jest utrzymanie tej 

substancji  architektonicznej  w  dobrym  stanie.  W  jakim  sposób  Pan  Burmistrz 

zamierza zagwarantować stosowne nakłady na utrzymanie tego budynku w dobrym 

stanie?”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Łukasz GARUS: „cieszy mnie  ten  projekt 

uchwały. Zyskujemy lokale mieszkalne za kwotę 640.000 zł. Jest to kwota mniejsza, 

niż  projekt  budowy dwóch mieszkań komunalnych.  Mam pytania:  w uzasadnieniu 

pisze, że w przeciągu ostatnich trzech lat, Gmina wydała 55.000 zł na remonty. Czy 

remont był przeprowadzony na nie swoim zasobie? W jaki sposób budynek zmieniał 

właścicieli? Mam nadzieje, że te mieszkania nie były najpierw sprzedane z bonifikatą, 

a potem odkupywane.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  ”w  czasie  ubiegłego 

ustroju,  własność  prywatna  została  wyrugowana,  Miejski  Zasób  Budynków 

Mieszkaniowych  przejmował  budynki,  zarządzał  budynkami,  często  bez  żadnych 

dokumentów. Często było tak, że jak ktoś chciał wyjechać, musiał zrzec się własności 

budynku, to wszystko odbywało się nieprawnie. MZBM zmienił się w ZBK, Gmina tym 
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budynkiem  zarządzała,  była  tzw.  posiadaczem  samoistnym.  Nie  było  wcześniej 

żadnych  transakcji.  Gdyby  właściciele  się  nie  zorientowali  wystąpilibyśmy 

z wnioskiem o  zasiedzenie.  Właściciele  podjęli  ten  trud,  ujawnili  się  w  księgach, 

poinformowali,  że  chcą  lokale  z  powrotem.  Właściciel  zwrócili  się  do  nas  z 

propozycją,  żebyśmy ten budynek od nich odkupili,  z tym, że za kwotę dwa razy 

większą. Rozpoczęliśmy rozmowy. Jest to początek drogi. Jest ustne uzgodnienie, że 

na taką cenę zgodzą się mieszkańcy. Gmina do tej pory tym budynkiem zarządzała, 

remontowała, robiliśmy to bez zlecenia. Nie było tutaj błędu. Byliśmy posiadaczem 

samoistnym, dbaliśmy o to, żeby mieszkańcom nie lało się na głowę. 70% naszego 

zasobu jest przedwojenna. Uważam, że jest to okazja (...)”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „jestem sojusznikiem utrzymania nie tylko tej willi, 

ale  i  innych  znajdujących  się  w  substancji  miejskiej  budynków,  zwłaszcza  tak 

cennych,  jak  te  przy  ul.  Bytomskiej.  Miałam  przyjemność  śledzenia  działalności 

MOPS, który zasiedla willę Matuszków. Teraz mamy willę o podobnym charakterze, 

willa rodziny Czoków. Przy wjeździe do Tarnowskich Gór znajduje się ciąg budynków 

np. budynek Policji, budynki na ul. Piastowskiej, przy samym rondzie Blachnickiego. 

Czy uda się utrzymać przynajmniej  w tak dobrym stanie ten budynek? Myślę,  że 

wjazd  do  Tarnowskich  Gór,  ta  wspaniała  zabudowa,  jest  dla  miasta  nobilitujący, 

przyciągający uwagę gości i Tarnogórzan.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr  SKRABACZEWSKI:  ”cieszy mnie bardzo,  że 

mamy wspólny pogląd. Jeżeli rocznie uda się przeznaczyć kwotę 1.000.000 zł na 

zasoby mieszkaniowe, to jesteśmy w stanie w ciągu kilku lat wybrać pewne obiekty 

do  kompleksowej  działalności,  a  w  innych  wchodzić  w  klatki  schodowe.  Remont 

zaczyna  się  od  remontu  dachu,  instalacji  elektrycznej,  gazowej.  Jest  to  kwestia 

systematycznej pracy.”

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał 

pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 
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Rada Miejska podjęła  Uchwałę   Nr   XLVII/523/2009   w sprawie nabycia do zasobu 
komunalnego  gminy  nieruchomość  zabudowaną  położoną  przy  ulicy 
Bytomskiej 13 w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 19
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy 

Karola Miarki 6.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący   Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA 
Franciszek  NOWAK poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „w  uzasadnieniu  przeczytałam,  że  budynek  jest 

w złym stanie technicznym. Na podział wyraził zgodę Śląski Konserwator Zabytków. 

Czy w takiej sytuacji można się spodziewać, że nowi właściciele usuną ten budynek 

z rejestru zabytków, po to aby wybudować tam np. parking?”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „rejon ulicy 

Karola Miarki jest objęty opieką konserwatorską, jako układ parcelacyjny miasta. Ten 

budynek nie jest wpisany do rejestru zabytków.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Pan jest znawcą architektury, 

miał Pan do czynienia z wieloma budowlami. Na pewno zna pan topografię Śląska. 

(…) Może lepiej byłoby rozebrać budynek i sprzedać grunt?”
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK złożył  wniosek 
o przedłużenie czasu trwania sesji powyżej ośmiu godzin z godnie z § 8 Regulaminu 

Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych. 

Wniosek zatem został przyjęty.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „budyneczek 

był  wydzielony ze  wspólnoty  mieszkaniowej,  wyburzenie  go  wymaga zgody całej 

wspólnoty. Pozostaje działka, która wchodzi w skład całej wspólnoty. Gmina w ten 

sposób nic nie uzyska.”

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał 

pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/524/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  nieruchomości  zabudowanej  położonej  w  Tarnowskich  Górach  przy 
ulicy Karola Miarki 6.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Krzysztof SZNAJDER: „ponieważ kolejne projekty uchwał były szczegółowo 

omówione na Komisjach, wnoszę o przejście do procedury głosowania.”

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 
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Wniosek zatem został przyjęty.

Ad.   20   
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w formie zamiany nieruchomości gruntowych pomiędzy Gminą Tarnowskie 

Góry, a współwłaścicielami działek 1098/635 i 1103/316 – Jerzym Leopold, Janem 

Leopold, Marią Grabiec, Felicją Jendrysik.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący   Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA 
Franciszek  NOWAK poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/525/2009   w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  w  formie  zamiany  nieruchomości  gruntowych  pomiędzy  Gminą 
Tarnowskie Góry, a współwłaścicielami działek 1098/635 i 1103/316 – Jerzym 
Leopold, Janem Leopold, Marią Grabiec, Felicją Jendrysik.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 21 
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 

własnością Gminy Tarnowskie Góry.
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Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący   Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA 
Franciszek  NOWAK poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/526/2009  w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 22
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do 

zasobu gminnego nieruchomości  położonej  przy ulicy bocznej  od ulicy Zagórskiej 

w Tarnowskich Górach.

 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Antonii  ZIENTKOWSKI 
przedstawił  autopoprawkę  do  projektu  uchwały.  Preambuła  projektu  uchwały 

otrzymuje brzmienie: „Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.),  

art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j.  

Dz.U.  z  2004  r.  Nr  261  poz.  2603  z  późn.  zm.),  na  wniosek  Burmistrza  Miasta  

Tarnowskie Góry.”  Pkt 2 projektu uchwały brzmi: „Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta”

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący   Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA 
Franciszek  NOWAK poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 1 Radny. 

Rada Miejska podjęła  Uchwałę   Nr   XLVII/527/2009   w sprawie nabycia do zasobu 
gminnego  nieruchomości  położonej  przy  ulicy  bocznej  od  ulicy  Zagórskiej 
w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 23 
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do 

zasobu gminnego nieruchomości  położonej  przy ulicy bocznej  od ulicy Grzybowej 

w Tarnowskich Górach.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Antonii  ZIENTKOWSKI 
przedstawił  autopoprawkę  do  projektu  uchwały.  Preambuła  projektu  uchwały 

otrzymuje brzmienie: „Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.),  

art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j.  

Dz.U.  z  2004  r.  Nr  261  poz.  2603  z  późn.  zm.),  na  wniosek  Burmistrza  Miasta  

Tarnowskie Góry.”  Pkt 2 projektu uchwały brzmi: „Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta”

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.
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Wiceprzewodniczący   Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA 
Franciszek  NOWAK poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/528/2009   w sprawie nabycia do zasobu 
gminnego  nieruchomości  położonej  przy  ulicy  bocznej  od  ulicy  Grzybowej 
w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 24-37
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zaproponował łączne omówienie 

wszystkich projektów uchwał z zakresu od pkt. 24 do pkt 37 dzisiejszego porządku 

obrad. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI  wniósł  autopoprawkę  do 

wszystkich  projektów  uchwał  z  zakresu  od  pkt  24-37.  Dopisać  do  preambuły 

projektów uchwał zapis: „na wniosek Burmistrza Miasta”.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Sportu  i  Turystyki  Mieczysław  ORGACKI 
przedstawił, zgodnie z uzasadnieniem projekty uchwał z zakresu od pkt. 24 do pkt 37 

porządku obrad.

Przewodniczący Komisji  EDUKACJI,  KULTURY I  SPORTU Marek  JAWORSKI 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty uchwał.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU  PRAWNEGO 
Jerzy  WĘGIELSKI poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie 
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przedmiotowe projekty uchwał.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie zgodnie 

z porządkiem obrad kolejne projekty uchwał:

Ad. 24

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska podjęła Uchwałę    Nr    XLVII/529/2009   w sprawie w sprawie zmiany 
Uchwały nr VIII/66/99 Rady Miejskiej    w Tarnowskich Górach z dnia 3 marca 
1999r. w sprawie aktu założycielskiego  Publicznego Gimnazjum Nr 1 im. Jana 
III Sobieskiego w Tarnowskich Górach,  ul. J. Sobieskiego 5.

Ad. 25

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/530 /2009   w sprawie zmiany Uchwały  nr 
VIII/67/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  aktu  założycielskiego  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2  im.  prof. 
W. Babireckiego w Tarnowskich Górach, ul. St. Wyspiańskiego 3.

Ad. 26
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/531 /2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/68/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie aktu założycielskiego Publicznego Gimnazjum Nr 3 w Tarnowskich 
Górach, ul. Zaciszna 17.
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Ad. 27

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/532/2009   w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/69/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie aktu założycielskiego Publicznego Gimnazjum Nr 4 w Tarnowskich 
Górach, ul. W. Janasa 11.

Ad. 28

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/533/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/70/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie aktu założycielskiego  Publicznego Gimnazjum Nr 5 w Tarnowskich 
Górach, ul. Powstańców Warszawskich 42.

Ad. 29 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/534/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/71/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu  Publicznej  Szkoły   Podstawowej  Nr  3 
w Tarnowskich Górach, ul. St. Wyspiańskiego 1.

Ad. 30

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 
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Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/535 /2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/78/99  Rady  Miejskiej    w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu  Publicznej   Szkoły  Podstawowej  Nr  13 
w Tarnowskich Górach, ul. Armii Krajowej 1.
 

Ad. 31
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/536/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/75/99  Rady  Miejskiej     w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu   Publicznej   Szkoły   Podstawowej   Nr  10 
w Tarnowskich Górach,ul. J. Kochanowskiego 21.

Ad. 32
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/537/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/77/99  Rady  Miejskiej    w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu  Publicznej   Szkoły  Podstawowej  Nr  12 
w Tarnowskich Górach, ul. St. Żeromskiego 64.

Ad. 33
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/538/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/79/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu  Publicznej  Szkoły   Podstawowej   Nr   15 
w Tarnowskich Górach, ul. Litewska 6.

Ad. 34
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/539/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/80/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu  Publicznej   Szkoły   Podstawowej   Nr   16 
w Tarnowskich Górach, ul. Jagodowa 72.

Ad. 35
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/540/2009    w sprawie zmiany Uchwały nr 
VIII/74/99  Rady  Miejskiej     w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
w sprawie  określenia  obwodu   Publicznej   Szkoły  Podstawowej  Nr  9  im. 
Mikołaja Kopernika w Tarnowskich Górach, ul. J. Korczaka 2.

Ad. 36
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę   Nr   XLVII/541/2009    w sprawie zmiany Uchwały  nr 
VIII/72/99  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  3  marca  1999r. 
W sprawie  określenia  obwodu  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  Nr  5  im. 
Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach, ul. Leśna 23.

Ad. 37
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska podjęła Uchwałę    Nr    XLVII/542/2009     uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały nr  VIII/76/99 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 3 marca 
1999r.  w sprawie  określenia  obwodu Publicznej  Szkoły  Podstawowej Nr 11 
w Tarnowskich Górach, ul. J. Korola 38a.
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Powyższe  uchwały stanowią załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad. 38
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt uchwały  w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji REWIZYJNEJ.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY: „w związku z  koniecznością 

wyjścia  Radnego Marka PORADY, a także brakiem chętnych do udziału w pracach 

Komisji REWIZYJNEJ, wycofuję przedmiotowy projekt uchwały.”

Ad. 39
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje,  wnioski,  pytania Radnych oraz 

dyskusja ogólna.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER  złożył  wniosek o  nieodczytywanie  przez 

Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  wniosków  i  pytań  Radnych,  które  wpłynęły 

w okresie międzysesyjnym oraz o złożenie interpelacji, wniosków i pytań Radnych do 

Burmistrza Miasta w formie pisemnej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie złożony 

wniosek.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  14  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem został przyjęty.

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad dzisiejszej sesji, Przewodniczący Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY słowami „Szczęść Boże”  zamknął obrady XLVII sesji 
Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował:

M. Solinger 
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Przewodniczący Rady Miejskiej 

 /-/Piotr SZCZĘSNY
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